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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele din Sanatate au suspendat negocierile, dupa ordonanta lui Teodorovici: Trateaza salariatii cu 
aroganta si dezinteres 
Federatia Sanitas anunta ca, miercuri, a suspendat negocierile pentru Contractul Colectiv de Munca pana la 
clarificarea situatiei create de proiectul de OUG anuntat de ministrul Finantelor Publice, Eugen Teodorovici. 
"Nu vom mai permite ca buna noastra credinta sa fie rasplatita cu aroganta, desconsiderare si dezinteres", au 
transmis sindicalistii care anunta ca vor face toate demersurile legale pentru a proteja interesele lucratorilor pe 
care-i reprezinta. 
"Proiectul de OUG aflat astazi pe masa Consiliului Economic si Social blocheaza evolutia legala a veniturilor din 
sistemul sanitar si cel de asistenta sociala. Astfel, art. 34 al proiectului de act normativ aduce o noua discriminare 
pentru colegii care deja au fost nedreptatiti prin neacordarea cresterilor salariale la nivelul anului 2022. 
Blocarea cuantumului sporurilor la nivelul lunii decembrie 2018 inseamna o noua amagire, mai ales pentru 
salariatii care vor beneficia de cresterea cu 25% din diferenta dintre salariul de baza actual si cel din 2022, 
incepand cu 1 ianuarie 2019", au transmis, miercuri, reprezentantii Federatiei Sanitas. 
Potrivit acestora, pentru lucratorii din unitatile de asistenta sociala carora nu li s-au putut acorda sporurile in 
2018, dar care aveau sperante justificate pentru acordarea acestora incepand cu 1 ianuarie 2019, "acest act 
normativ desfiinteaza orice posibilitate legala de intrare in normalitate". 
"In acelasi timp, documentul in discutie nu permite raportarea sporurilor pentru conditii de munca la salariul din 1 
ianuarie 2019 (salariul majorat conform Legii 153/2017), fapt care este inacceptabil din punctul nostru de vedere 
si creeaza premisele unui nou conflict de munca in sistemul sanitar si cel de asistenta sociala. 
Federatia SANITAS din Romania atrage atentia, in aceste conditii, ca adoptarea acestei Ordonante de Urgenta fara 
consultarea partenerilor sociali si cu o celeritate care ridica mari semne de intrebare, ne obliga sa demaram toate 
procedurile legale prin care sa protejam si sa obtinem drepturile legitime ale membrilor nostri de sindicat", mai 
spun sinficalistii. 
Acestia afirma ca au fost in permanenta deschisi la dialog. 
"Mentionam ca deschiderea noastra la consultari si negociere a fost si va fi mereu declarata si respectata, insa nu 
vom mai permite ca buna noastra credinta sa fie rasplatita cu aroganta, desconsiderare si dezinteres fata de 
salariatii din sistemul sanitar si cel de asistenta sociala, motiv pentru care astazi, 19 decembrie 2018, am 
suspendat sedinta de negociere a CCM la nivel de sector sanitar pana la clarificarea situatiei create de proiectul de 
OUG", au mai transmis reprezentanssii Federatiei Sanitas. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Solidaritatea Sanitara: Guvernul joaca rolul lui Grinch, incercand sa fure Craciunul salariatilor din Sanatate 
Dupa ce a amenintat cu proteste in cazul in care Guvernul da ordonanta de urgenta prin care sa inghete salariile 
anul viitor la nivelul lunii decembrie 2018, Federatia Solidaritatea Sanitara revine cu precizari si compara 
Executivul cu Grinch, sustinand ca vrea "sa fure Craciunul salariatilor din sanatate". 
"Avand in vedere proiectul de OUG publicat pe site-ul Ministerului Finantelor, prin care Guvernul intentioneaza sa 
precarizeze situatia sporurilor, indemnizatiilor, compensatiilor, primelor si al celorlalte elemente ale sistemului de 
salarizare care fac parte, potrivit legii, din salariul brut lunar interzicand cresterea cuantumului acestora pe 
termen nelimitat incepand cu 01 ianuarie 2019 si generand conditiile scaderii lor, Federatia Solidaritatea Sanitara 
constata intentia Guvernului de a juca rolul lui Grinch, furand Craciunul pentru cca. 90% din salariatii sectorului 
public de sanatate", se arata intr-un comunicat remis miercuri Ziare.com. 
Federatia apreciaza faptul ca Guvernul a preluat propunerea sa de a asigura, prin ordonanta de urgenta, 
majorarea salariilor de la 1 ianuarie 2019 cu 25% din diferenta dintre salariul de baza din 2022 si cel actual, 
anuland astfel una dintre cele doua masuri negative, indreptate impotriva salariatilor, pe care Consiliul de 
Coordonare al Federatiei Solidaritatea Sanitara le-a indicat. 
"Insa, prin modalitatea in care este formulat proiectul de act normativ, personalul care beneficiaza de cresterea 
salariului de baza la 1 ianuarie 2019 (respectiv salariatii care nu au beneficiat de cresterea salariala aplicata in luna 
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martie 2018) nu va beneficia si de cresterea sporurilor", se arata in document. 
Reprezentantii federatiei sustin ca masura de precarizare a drepturilor salariale adiacente salariului de baza va 
afecta aproximativ 90% din salariatii din sanatate, fiind victimele ei urmatoarele categorii de salariati: 
- Personalul care nu a beneficiat de majorarea salariului de la 1 martie 2018 respectiv: farmacisti, biologi, chimisti, 
fizicieni, fizicieni, biochimisti, kinetoterapeuti, personalul TESA, infirmiere, brancardieri, registratori medicali, 
ingrijitoare, muncitori etc., acestia fiind privati de raportarea urmatoarelor sporuri la noul salariu de baza: sporul 
pentru conditii de munca, sporul pentru activitatea prestata in ture, sporul acordat pentru munca prestata in 
zilele de repaus saptamanal, de sarbatori legale si in celelalte zile in care, in conformitate cu reglementarile legale 
in vigoare nu se lucreaza, sporul pentru munca prestata in timpul noptii 
- Asistentele medicale vor fi private de raportarea la salariul de baza actual a sporului pentru activitatea prestata 
in ture, sporului acordat pentru munca prestata in zilele de repaus saptamanal, de sarbatori legale si in celelalte 
zile in care, in conformitate cu reglementarile legale in vigoare nu se lucreaza. 
- Medicii vor fi lipsiti de raportarea sporurilor aferente activitatii prestate in linia de garda la noul salariu de 
baza/tariful orar aferent salariului de baza. 
Federatia spune ca este evidenta intentia Guvernului de a "ne intoarce la perioada 2009-2016, prin ruperea 
legaturii firesti si legale dintre salariul de baza si sporuri, caracterizata de raportarea sporurilor la salariul de baza 
actual. 
In discutie este o alta masura prin Guvernul ciunteste veniturile salariatilor utilizand mecanismul devenit 
traditional al mutarii banului dintr-un buzunar in altul: cresterea salariilor de baza nu este urmata de cresterea 
veniturilor, din cauza scaderii altor drepturi salariale". 
Ce solicita cadrele medicale 
In aceste conditii, federatia solicita Guvernului urmatoarele modificari esentiale ale proiectului de OUG: 
- Anularea precarizarii situatiei sporurilor. 
- Aplicarea succesiva a cresterilor salariale respectand urmatoarea ordine: majorarea salariului de baza pana la 
nivelul salariului minim brut pe economie prevazut pentru 01 ianuarie 2019 apoi majorarea cu 1/4 din diferenta 
fata de salariul de baza din anul 2022. 
- Aplicarea calculului drepturilor salariale pornind de la salariul de baza aferent gradatiei 0, urmat de aplicarea 
transelor de vechime asupra gradatiei 0. 
- Aplicarea cresterilor salariale aferente anului 2022 pentru toate categoriile de salariati cel putin incepand cu 
anul 2020, punandu-i in aceeasi situatie cu salariatii din educatie. 
"Federatia Solidaritatea Sanitara va propune si va inainta in regim de urgenta Guvernului modificarile la proiectul 
OUG. 
Totodata, pentru eventualitatea in care Guvernul nu asuma solicitarile noastre legitime, Federatia Solidaritatea 
Sanitara declanseaza consultarea publica a salariatilor avand ca tema demararea protestelor", se incheie 
documentul. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 ELCEN, după protestele declanşate de angajaţii CET: „Nu se pune problema de oprire a căldurii în Bucureşti” 
Claudiu Creţu, administratorul special al ELCEN, a precizat, miercuri, pentru MEDIAFAX, care este stadiul 
negocierilor cu angajaţii companiei şi că bucureştii nu au niciun motiv să îşi facă griji în privinţa căldurii. 
Angajaţii a trei CET-uri ale ELCEN (centrale electrice de termoficare; Grozăveşti, Progresu şi Sud) au declanşat 
miercuri proteste, fiind nemulţumiţi de nivelul salariilor. La cel de-al patrulea CET al companiei, Vest, nu au fost 
semnalate proteste. 
„Nu este vorba de o grevă, este vorba despre un protest spontan, ilegal. Suntem în curs de negociere a 
contractului colectiv de muncă şi este vorba de presiunea salariaţilor pentru condiţii salariale cât mai bune. Am 
vorbit cu oamenii de la CET Grozăveşti. Acum suntem cu un grup de la CET Progresul şi le vom explica ce putem să 
onorăm”, a afirmat Claudiu Creţu, administratorul special al ELCEN, miercuri, pentru MEDIAFAX. 
De asemenea, administratorul special al ELCEN a subliniat că nu există niciun pericol să rămână bucureştenii fără 
căldură. 
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„În acest moment este foarte important să ştiţi că funcţionăm în continuare, nu se pune problema de oprire a 
căldurii în Bucureşti”, a explicat Creţu. 
Reprezentanţii ELCEN, cei ai salariaţiilor şi alţi factori implicaţi în această situaţie au avut miercuri, începând cu ora 
14:30, o întâlnire la Ministerul Energiei. 
„Am rezolvat problema - la acest moment, oamenii au înţeles ce se poate oferi. S-a semnat un acord de către 
toate părţile implicate şi împreună rezolvăm această situaţie şi această problemă”, a menţionat Creţu. 
Ca urmare a acestor negocieri, angajaţii celor patru CET-uri din Bucureşti vor primi majorări salariale, de la 
începutul anului viitor. 
„În primele zile ale lunii ianuarie, putem oferi o sumă fixă de 2.000 de lei brut. Dânşii nu mai vor nicio promisiune, 
cât mai repede. De asemenea, documentul pe care l-am semnat astăzi la Ministerul Energiei cu toate părţile 
implicate presupune ca, până la 15 februarie, să avem negociată o nouă grilă salarială, care să rezolve toate 
problemele istorice, aş putea să spun. Problema este că mulţi ani de zile nu s-au mărit salariile. Prin planul de 
reorganizare se trece într-o nouă companie şi, prin noua companie, putem aşeza o nouă grilă salarială”, a explicat 
Creţu. 
Din 1.800 de angajaţi ai ELCEN, 1.400 au salariul mai mic de 3.000 de lei net, conform reprezentantului al ELCEN. 
„Sunt salarii de 2.000 şi ceva, 1.700, 2.200, 2.300, 2.500, în funcţie de specialitatea fiecăruia”, a adăugat Creţu. 
În cursul acestei seri, administratorul ELCEN mai are programate discuţii cu reprezentanţii CET Progresu şi CET 
Sud, fiind încrezător că situaţia se va rezolva. 
La 24 septembrie, Adunarea creditorilor Electrocentrale Bucureşti (ELCEN) a aprobat, în unanimitate, planul de 
reorganizare al producătorului de energie termică, iar după de 22 octombrie, data la care judecatorul sindic a 
confirmat planul de reorganizare, ELCEN a început reorganizarea activităţii. 
Acest plan arată că ELCEN şi RADET vor fuziona într-o nouă companie municipală, Energetica SA, aflată în 
subordinea Primăriei Capitalei, astfel că vor forma sistemul de alimentare cu energie termică al Capitalei – SACET. 
Acest sistem ar trebui finalizat până la finele acestui an, cu o perioadă tranzitorie estimată la un an. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Cu Iohannis la „poartă”, Guvernul publică ordinea de zi a şedinţei. Cele două ordonanţe controversate nu sunt 
incluse pe lista ordinară 
Guvernul a publicat ordinea de zi a şedinţei de joi, chiar dacă de regulă aceasta era trimisă cu o oră înainte de 
începerea reuniunii. Printre teme nu se regăsesc ordonanţele privind amnistia şi măsurile fiscale. Preşedintele 
Iohannis a transmis că va merge la toate şedinţele. 
De obicei, Executivul face publică ordinea de zi a actelor normative cu o oră înaintea începerii şedinţei. Totodată, 
Guvernul precizează că "proiectele de acte normative şi documentele de politici publice incluse pe agendă pot 
suferi unele modificări în urma dezbaterilor din cadrul şedinţei Guvernului României". 
În prealabil, preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, că la el nu a ajuns nicio ordine de zi a şedinţei de joi 
a Executivului. Şeful statului a adăugat că va participa la toate şedinţele de Guvern, mai ales în contextul măsurilor 
fiscale anunţate de Guvern. 
"Veţi dumneavoastră cumva agenda şedinţei de Guvern? Că la noi nu a ajuns. Deci, întrebarea poate să fie 
considerată generic. Guvernul nu ştie ce face. Această ordonanţă este doar o nouă dovadă, nu există niciun anunţ 
despre o şedinţă de Guvern sau ora la care va avea loc sau agenda care va exista acolo. De asta spun, aşteptăm să 
vedem. Mie îmi place să am un plan, să am o agendă, ca să ştie toată lumea ce se întâmplă. Se pare că Guvernului 
nu-i place aşa, deci aşteptăm anunţul Guvernului pe şedinţa de Guvern", a afirmat Klaus Iohannis, într-o conferinţă 
de presă susţinută miercuri la Palatul Victoria. 
Un alt proiect de ordonanţă este pe punctul de a fi introdus în Guvern. Propunerea Ministerului Finanţelor 
anunţată marţi intempestiv care prevede introduceri de taxe pentru bănci şi companii din mediul energetic şi 
telecomunicaţii a dus la scăderi masive la bursă şi a fost puternic contestată de mediul de afaceri. La rîndul său, 
preşedintele Klaus Iohannis a declarat miercuri, referitor la măsurile fiscale anunţate de Guvern, că proiectul va 
arunca în haos economia şi nu a fost discutat cu nimeni din domeniul economic sau instituţional. 
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Cu toate acestea, consilierul premierului, Darius Vâlcov, a declarat miercuri că scăderile înregistrate pe bursă, 
după anunţul legat de măsurile fiscale, sunt trecătoare şi ar fi o greşeală ca ordonanţa de urgenţă ce prevede 
aceste schimbări să nu se dea. 
"Sunt fluctuaţii la bursa de la Bucureşti în urma anunţului domnului ministru al Finanţelor. Ar fi o greşeală ca OUG 
să nu se dea. Aceste scăderi sunt trecătoare. Să vă aşteptaţi că aceste căderi să fie recuperate în două-trei 
săptămâni. Probabil o reacţie emoţională – Atenţie se prăbuşeşte bursa. Nu se prăbuşeşte. Îşi va reveni. Fluctuaţia 
e normală", a declarat Darius Vîlcov, la Antena 3. 
Reamintim că şeful statului i-a transmis luni, o scrisoare prim-ministrului României, Vasilica-Viorica Dăncilă, prin 
care îi solicită agenda de lucru a fiecărei şedinţe a Guvernului, după ce ministrul Justiţiei a afirmat că la PSD s-a 
agreat că amnistia şi graţierea vor fi ultima soluţie. A doua zi şeful statului i-a mai trimis o scrisoare prim-
ministrului în care i-a cerut acesteia să includă pe ordinea de zi a viitoarea şedinţe de guvern subiectul protejării 
drepturilor şi intereselor cetăţenilor români aflaţi în Marea Britanie. 
În replică, premierul Viorica Dăncilă i-a transmis preşedintelui Klaus Iohannis, care a anunţat marţi că va merge la 
şedinţele de guvern, că are toată deschiderea, atunci când e vorba despre subiectele prevăzute de Constituţie, iar 
în "alte situaţii" va lansa invitaţia dacă o va considera necesară. 
Ordinea de zi a şedinţei de joi a Guvernului conţine două ordonanţe de urgenţă, mai multe proiecte de hotărâre şi 
memorandumuri, după cum urmează: 
"PROIECTE DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ 
1. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.77/2011 
privind stabilirea unor contribuţii pentru finanţarea unor cheltuieli în domeniul sănătăţii. 
2. PROIECT DE ORDONANŢĂ DE URGENŢĂ pentru modificarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 92/2011 
pentru aprobarea organizării unor acţiuni de informare şi promovare privind politicile aplicate în domeniul 
agriculturii şi dezvoltării rurale, în plan intern şi internaţional 
II. PROIECTE DE HOTĂRÂRI 
1. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea Amendamentului nr. 2 convenit între Guvernul României şi Banca 
Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, prin scrisoarea semnată la Bruxelles la 5 octombrie 2018 şi la 
Bucureşti la 18 octombrie 2018, la Acordul de împrumut (Proiectul privind reforma sectorului sanitar - 
îmbunătăţirea calităţii şi eficienţei sistemului sanitar) dintre România şi Banca Internaţională pentru Reconstrucţie 
şi Dezvoltare, semnat la Bucureşti la 17 iunie 2014 
2. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind actualizarea datelor de identificare şi a valorii de inventar ale unui imobil 
aparţinând domeniului public al statului şi transmiterea unei părţi din acesta din administrarea Autorităţii 
Naţionale Fitosanitare în administrarea Agenţiei Naţionale pentru Zootehnie "prof.dr.G.K.Constantinescu 
3. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al statului a unor construcţii şi 
amenajări la terenuri din cadrul unor imobile aflate în administrarea Ministerului Apărării Naţionale, situate în 
judeţele Olt, Constanţa, Tulcea, Ialomiţa, Alba, Ilfov, Buzău, Brăila şi Bistriţa Năsăud în vederea scoaterii din 
funcţiune şi casării acestora şi pentru actualizarea anexei nr. 4 la Hotărârea Guvernului nr. 1.705/2006 pentru 
aprobarea inventarului centralizat al bunurilor din domeniul public al statului. 
4. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru aprobarea numărului de autoturisme necesare desfăşurării activităţilor specifice 
Autorităţii Electorale Permanente 
5. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli rectificat pe anul 2018 al Societăţii 
Naţionale "Aeroportul Internaţional Mihail Kogălniceanu-Constanţa" aflată sub autoritatea Ministerului 
Transporturilor 
6. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind aprobarea stemei comunei Beclean, judeţul Braşov 
7. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea Anexei nr. 2 la Hotărârea Guvernului nr. 970/2002 privind atestarea 
domeniului public al judeţului Bihor precum şi al municipiilor, oraşelor şi comunelor din judeţul Bihor 
8. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind modificarea descrierii tehnice a unui drum forestier şi a terenului aferent 
precum şi trecerea acestuia din domeniul public al statului şi din administrarea Regiei Naţionale a Pădurilor - 
Romsilva în domeniul public al comunei Voitinel, judeţul Suceava 
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9. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Anexei nr.2 a Hotărârii Guvernului nr.563/2018 
privind alocarea unei sume din Fondul de intervenţie la dispoziţia Guvernului, prevăzut în bugetul de stat pe anul 
2018, pentru unele unităţi administrativ-teritoriale afectate de calamităţi naturale 
10. PROIECT DE HOTĂRÂRE pentru modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului nr.1486/2005 privind 
asigurarea pazei şi protecţiei obiectivelor, bunurilor şi valorilor cu efective de jandarmi 
11. PROIECT DE HOTĂRÂRE privind eliberări/numiri de prefecţi şi/sau subprefecţi 
III. MEMORANDUMURI 
1. MEMORANDUM cu tema: Măsuri necesare îndeplinirii condiţiei favorizante ''Cadru de politică strategic naţional 
pentru incluziune socială şi reducerea sărăciei", prevăzută prin propunerea de Regulament CE de stabilire a unor 
prevederi comune pentru o serie de fonduri UE post 2020 (CPR) 
2. MEMORANDUM cu tema: Măsuri necesare îndeplinirii condiţiei favorizante ''Cadru de politică strategic pentru 
politicile active din domeniul pieţei muncii", prevăzută prin propunerea de Regulament CE de stabilire a unor 
prevederi comune pentru o serie de fonduri UE post 2020 (CPR) 
3. MEMORANDUM cu tema: Măsuri necesare îndeplinirii condiţiei favorizante ''Cadru strategic naţional pentru 
egalitatea de gen", prevăzută prin propunerea de Regulament CE de stabilire a unor prevederi comune pentru o 
serie de fonduri UE post 2020 (CPR) 
4. MEMORANDUM cu tema: măsuri necesare îndeplinirii condiţiei favorizante ''Cadru de politică strategic pentru 
sănătate'', prevăzută prin propunerea de Regulament CE de stabilire a unor prevederi comune pentru o serie de 
fonduri UE post 2020 (CPR) 
5. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea măsurilor necesare realizării obiectivelor de investiţii Spitale Regionale de 
Urgenţă Iaşi, Cluj şi Craiova 
6. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea negocierii şi semnării Programului de colaborare în domeniile educaţiei, 
ştiinţei, culturii, tineretului şi sportului între Guvernul României şi Guvernul Statului Israel 
7. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea iniţierii negocierilor pentru încheierea unor Acorduri bilaterale cu privire 
la eliminarea obligativităţii vizelor pentru titularii de paşapoarte diplomatice şi/sau de serviciu între Guvernul 
României şi Guvernul Belize, Guvernul Republicii Cooperative Guyana, Guvernul Republicii Haiti, Guvernul 
Jamaicăi, Guvernul Republicii Dominicane şi Guvernul Republicii Surinam 
8. MEMORANDUM cu tema: Propuneri privind preluarea în administrare a unor imobile, intrate în domeniul 
public al statului ca urmare a operaţiunii de dare în plată, conform prevederilor Codului de procedură fiscal 
9. MEMORANDUM cu tema: Desemnarea preşedintelui părţii române şi organizarea la Cairo, în perioada 26-28 
februarie 2019, a lucrărilor celei de-a III-a sesiuni a Comitetului mixt româno-egiptean de cooperare economică, 
ştiinţifică şi tehnică 
10. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea semnării ''Memorandumului de înţelegere privind înfiinţarea unui Grup 
de lucru la nivel de experţi pentru promovarea comerţului nerestricţionat între România şi Republica Populară 
Chineză'' 
11. MEMORANDUM cu tema: Aprobarea organizării concursurilor pentru ocuparea posturilor vacante şi finanţate 
din statul de funcţii al Agenţiei Naţionale de Administrare a Bunurilor Indisponibilizate 
IV. PUNCTE DE VEDERE 
1. PROIECT DE PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 132/2010 privind colectarea selectivă a deşeurilor în instituţiile publice (Bp.522/2018) – nr. 
DPSG 2327/18.12.2018 
2. PROIECT DE PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 3/2000 privind organizarea şi desfăşurarea referendumului (Bp. 481/2018) – nr. DPSG 
2328/18.12.2018; 
3. PROIECT DE PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi 
completarea Legii concediului paternal nr. 210/1999 (Bp.535/2018) – nr. DPSG 2329/18.12.2018. 
4. PROIECT DE PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă privind încurajarea efectuării 
studiilor superioare în limba română (Plx. 653/2018) – nr. DPSG 2330/18.12.2018; 
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5. PROIECT DE PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru modificarea şi 
completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr. 97/2005 privind evidenţa, domiciliul, reşedinţa şi actele de 
identitate ale cetăţenilor români (Bp. 558/2018) – nr. DPSG 2331/18.12.2018; 
6. PROIECT DE PUNCT DE VEDERE al Guvernului referitor la propunerea legislativă pentru completarea Ordonanţei 
de urgenţă a Guvernului nr. 97/2005 privind evidenţa, domiciliul, reşedinţa şi actele de identitate ale cetăţenilor 
români (Bp. 549/2018) – nr. DPSG 2332/18.12.2018", prevede ordinea de zi a şedinţei de joi a Executivului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis, OBLIGAT să ia decizia privind miniştrii. CCR a decis că preşedintele trebuie să emită de îndată 
decretele legate de remanierea guvernamentală 
CCR precizează, miercuri, cu privire la admiterea conflictului juridic între Guvern şi Preşedinţie că şeful statului 
Klaus Iohannis este obligat "să emită de îndată decretele de constatare a vacantării celor două funcţii de ministru" 
şi să răspundă motivat legat de numirile noilor miniştrii. 
"Curtea Constituţională, cu majoritate de voturi, a decis: 
1. A admis cererea formulată de prim-ministrul României şi a constatat existenţa conflictului juridic de natură 
constituţională între Preşedintele României, pe de o parte, şi Guvern, reprezentat de prim-ministru, pe de altă 
parte, generat de refuzul Preşedintelui României de a emite decretele de revocare din funcţie a doi miniştri şi/sau 
de a emite decretele de constatare a vacantării funcţiilor de ministru ca urmare a demisiilor celor doi miniştri; 
2. Preşedintele României urmează să emită de îndată decretele de constatare a vacantării celor două funcţii de 
ministru; 
3. Preşedintele României urmează să răspundă, de îndată, în scris şi motivat, propunerilor înaintate de prim-
ministrul României cu privire la numirile în funcţia de ministru 
Decizia este definitivă şi general obligatorie şi se comunică, potrivit art.36 din Legea nr.47/1992, prim-ministrului 
şi Preşedintelui României", informează CCR, într-un comunicat de presă remis, joi, MEDIAFAX. 
CCR a admis, miercuri, sesizarea Guvernului cu privire la existenţa unui conflict juridic între Guvern şi preşedintele 
Klaus Iohannis, referitor la amânarea numirii miniştrilor Dezvoltării şi Transporturilor. 
Astfel, conform deciziei Curţii, Klaus Iohannis trebuie să semneze decretele de revocare ale miniştrilor demisionari 
ai Transporturilor şi Dezvotării, Lucian Şova şi Paul Stănescu. Totodată, şeful statului trebuie să răspundă, în scris, 
motivat, în legătură cu propunerile făcute de premierul Viorica Dăncilă, respectiv Olguţa Vasilescu la Ministerul 
Dezvoltării şi Mircea Drăghici la Ministerul Transporturilor. 
Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, miercuri, la Palatul Cotroceni, în legătură cu numirile de la cele două 
ministere că va aştepta decizia CCR. 
"În funcţia de decizia CCR, voi lua o decizie după ce cunoaştem decizia. Nu pot să iau o decizie înainte de a lua CCR 
o poziţie în această chestiune", a afirmat Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Parlamentul votează, astăzi, moţiunea de cenzură "Ajunge! Guvernul Dragnea-Dăncilă, ruşinea României"/ 
Viorica Dăncilă participă la dezbateri 
Camera Deputaţilor şi Senatul va vota, în plenul reunit de joi, de la ora 10.00, moţiunea de cenzură a opoziţie 
împotriva Guvernului. Premierul Viorica Dăncilă va participa la dezbaterile din Legislativ, a anunţat Executivul. 
Votul va fi secret cu bile. 
Referitor la subiect, premierul Viorica Dăncilă a declarat, la începutul lunii decembrie, că nu are emoţii în legătură 
cu moţiunea de cenzură, deoarece există majoritate parlamentară şi are încredere în colegii de partid. 
La rândul său, întrebat dacă are vreo emoţie la moţiunea de cenzură, preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a replicat: 
"Nu cred că au şanse", precizând că are încredere că parlamentarii PSD nu vor vota pentru moţiune. 
De asemenea, preşedintele Senatului Călin Popescu Tăriceanu afirma, la finele lunii anterioare, că la o eventuală 
moţiune de cenzură, ALDE va vota în apărarea Guvernului. Cu altă ocazie, Tăriceanu a spus că partidelor de 
opoziţie le lipsesc 50 de voturi pentru a adopta o moţiune de cenzură. 
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În schimb, vicepreşedintele Senatului Claudiu Manda (PSD) a declarat, luni, că, "probabil" parlamentarii PSD-ALDE 
vor fi prezenţi joi în sală la dezbaterea şi votarea moţiunii de cenzură a Opoziţiei, dar nu vor vota. Acesta a mai 
spus că o altă varianta ar putea fi ca parlamentarii PSD - ALDE să vină doar pentru asigurarea cvorumului de plen. 
Totodată, Kelemen Hunor a anunţat, miercuri, că parlamentarii din UDMR vor fi prezenţi joi în sala de plen, dar nu 
vor vota moţiunea de cenzură împotriva Guvernului, deoarece opoziţia nu a venit cu un program comun de 
guvernare şi cu o propunere de premier. 
Pe de altă parte, critici au venit şi din partea senatorului PMP Traian Băsescu a spus că liderii PNL şi USR,"au 
aşteptat până când au fost siguri de eşec". El spune că Ludovic Orban şi Dan Barna ori sunt proşti politicieni ori 
simulează opoziţia înşelându-şi fără ruşine electoratul. Acesta a adăugat că "momentul moţiunii" a fost în 
septembrie. 
Potrivit art. 92 din Regulamentul activităţilor comune ale Camerei Deputatilor şi Senatului, o moţiune de cenzură 
poate fi iniţiată de cel puţin o pătrime din numărul total al deputaţilor şi senatorilor şi se se prezintă birourilor 
permanente, ulterior fiind comunicată Guvernului de către preşedintele Camerei Deputaţilor, în ziua în care 
aceasta a fost depusă. 
Pentru a fi adoptată, o moţiune de cenzură are nevoie de votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor. Numărul 
total de parlamentari, în prezent, este de 465. Pentru a trece o moţiune de cenzură este nevoie de 233 de voturi. 
Moţiunea de cenzură intitulată "Ajunge! Guvernul Dragnea-Dăncilă, ruşinea României" a fost semnată de 163 de 
senatori şi deputaţi. Aceasta a fost citită în plenul reunit de luni al Parlamentului. 
Partidele de opoziţie reproşează Cabinetului Dăncilă, în textul moţiunii de cenzură depusă vineri în Parlament, 
nerespectarea programului de guvernare şi modificarea legilor justiţiei şi a legii pensiilor. 
"Guvernul marionetă al penalului Liviu Dragnea trebuie să plece azi! Aceasta nu este o cerere a opoziţiei, ci o 
urgenţă naţională! Grupul infracţional organizat, condus de Liviu Dragnea, care s-a instalat la conducerea 
României a slăbit statul, ca să şi-l supună, într-un moment în care avem nevoie de fim puternici, azi mai mult ca 
oricând. Afirmăm cu putere şi cu toată responsabilitate că este periculos pentru interesele naţionale ca ţara să 
rămână pe mâna acestui grup infracţional organizat, care distruge statul de drept şi dinamitează stabilitatea 
politică şi economică a României, într-un moment de instabilitate internaţională. Cei care vor încerca să-l salveze, 
din nou, pe Liviu Dragnea, împotriva României, vor purta pe umeri o răspundere istorică. Pentru că alegerea pe 
care o veţi face azi, doamnelor şi domnilor din PSD, ALDE şi UDMR, este între Liviu Dragnea şi România", prevede 
introducerea textului moţiunii de cenzură iniţiată de PNL-USR-PMP împotriva Guvernului. 
În moţiunea de cenzură, opoziţia vorbeşte şi despre legile justiţiei. 
"Justiţia nu este nici despre Dragnea şi nici despre Tudorel! Justiţia este despre o societate matură şi dezvoltată, 
care funcţionează după reguli şi după valori. Fără o justiţie independentă şi funcţională, nu vom putea spera la 
nimic bun! Domnia voastră NU aţi respectat niciuna dintre obligaţiile asumate în faţa Parlamentului, în temeiul 
art.103 din Constituţie! Aţi promis ,,Justiţie în slujba cetăţeanului!” şi negaţi prin ceea ce aţi făcut independenţa 
Justiţiei - pe care luptaţi din toate puterile să v-o aserviţi", potrivit sursei citate. 
De asemenea, opoziţia îi reproşează şefului Executivului că nu a repectat programul de guvernare asumat la 
începutul mandatului. 
"Doamnă prim-ministru, atunci când aţi fost învestită, documentul aprobat de Parlament se numea ”Programul 
de Guvernare 2018-2020”. Toate acţiunile Guvernului condus de dumneavoastră au transformat acest document, 
cu caracter de lege, în ”Programul de Guvernare după anul 2021 ...”, deoarece toate angajamentele au fost 
amânate după această dată! Salariile cresc după anul 2021, pensiile cresc după anul 2022, autostrăzi şi căi ferate 
NU se construiesc decât după anul 2021, construcţia spitalelor regionale va începe tot după anul 2021. În acest 
context, de dispreţ total faţă de programul cu care aţi fost învestită, putem să considerăm că, în temeiul art. 103 
din Constituţia României, sunteţi demisă de drept şi puteţi să vă încercaţi norocul după anul 2021", susţin 
semnatarii moţiunii. 
Pe 27 iunie, plenul reunit al Parlamentului a respins moţiunea de cenzură a Opoziţiei împotriva Guvernului 
Dăncilă. Parlamentarii PSD-ALDE au fost prezenţi în sală, pentru a asigura cvorumul la moţiune, dar nu au votat. 
Moţiunea de cenzură, intitulată "Demiterea Guvernului Dragnea-Dăncilă, o urgenţă naţională!", a fost iniţiată 
atunci de PNL şi susţinută de USR şi PMP. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Motivare CCR: Legea spalarii banilor instituie exceptii fara justificare in favoarea ONG-urilor minoritatilor 
Legea privind combaterea spalarii banilor instituie o exceptie de la regula aplicarii legii, in favoarea organizatiilor 
cetatenilor apartinand minoritatilor nationale, membre ale Consiliului Minoritatilor Nationale, fara o justificare 
obiectiva si rezonabila. 
Aceasta este o parte din motivarea Curtii Constitutionale in cazul legii privind combaterea spalarii banilor. 
Sintagma "cu exceptia organizatiilor cetatenilor apartinand minoritatilor nationale, membre ale Consiliului 
Minoritatilor Nationale", din Legea pentru prevenirea si combaterea spalarii banilor este neconstitutionala, arata 
CCR, in decizia luata pe 5 decembrie. 
"Curtea, constatand ca organizatiile cetatenilor apartinand minoritatilor nationale, membre ale Consiliului 
Minoritatilor Nationale, nu pot fi excluse din sfera de aplicare a notiunii de beneficiar real si nici din randul 
entitatilor raportoare, astfel cum acestea sunt reglementate de dispozitiile legii supuse controlului de 
constitutionalitate, retine ca aplicarea actului normativ criticat si acestor organizatii nu afecteaza statutul lor 
stabilit in articolului 62 alineatul (2) din Constitutie si in legea electorala", mentioneaza judecatorii constitutionali. 
Troc politic? 
Mass-media a speculat ca aceasta prevedere privind minoritatile ar fi fost facuta in urma unui troc intre 
PSD+ALDE si UDMR. Liderul PSD, Liviu Dragnea, a negat insa acest lucru, intr-o declaratie facuta pe 24 octombrie. 
"Pentru ca oricum aceste structuri sunt controlate de alte institutii si dl Pambuccian (Varujan Pambuccian - 
deputat minoritati) a avut dreptate si trebuie, la un moment, sa adoptam si legea minoritatilor nationale, pentru 
ca ei nu au statut foarte clar definit, ceea ce nu e in regula. 
Nu poti sa spui ca ii consideri ca fundatie si ei, de fapt, participa la alegeri, deci asta a fost motivul pentru care au 
fost exceptate si aici nu e vorba de niciun troc politic. Am inteles de la un domn care vorbea la microfon despre un 
troc politic care a fost refuzat. Nu, niciun troc politic cu UDMR-ul, culmea e ca au votat impotriva", a spus 
Dragnea. 
Riscam condamanarea la CJUE 
Aceasta lege trebuia sa implementeze directiva europeana pentru combaterea spalarii banilor. In Parlament, 
coalitia PSD+ALDE a facut mai multe modificari. Pentru neimplementarea acestei directive, Romania risca sa fie 
condamnata de magistratii europeni si sa plateasca sanctiuni de milioane de euro chiar in perioada in care detine 
Presedintia Consiliului UE, adica in prima jumatate a anului 2019. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CCR a amanat pentru anul viitor deciziile delicate, inclusiv pe cele privind protocoalele 
Ziua se anunta extrem de incarcata la Curtea Constitutionala, unde pe agenda se aflau subiecte grele, deciziile 
avand o insemnatate deosebita. 
Magistratii au amanat insa majoritatea spetelor. Singura decizie pe care au luat-o a fost cea prin care i-au dat 
dreptate Vioricai Dancila. Guvernul a cerut CCR sa constate existenta unui conflict juridic, acuzandu-l pe Iohannis 
ca refuza "arbitrar" numirea Liei Olguta Vasilescu in fruntea Ministerului Dezvoltarii si a lui Mircea Draghici la 
carma Ministerului Transporturilor. 
Restul cauzelor asupra carora trebuie sa decida magistratii CCR au fost amanate pentru anul viitor. Dar sa le luam 
pe rand: 
Conflictul sesizat de Iordache pe protocoale 
Curtea Constitutionala a Romaniei a amanat din nou, de data asta pentru 16 ianuarie, pronuntarea asupra 
sesizarii presedintelui Camerei Deputatilor referitoare la existenta unui conflict juridic de natura constitutionala 
intre Ministerul Public, pe de o parte, si Parlament, Inalta Curte de Casatie si Justitie si celelalte instante 
judecatoresti, pe de alta parte, pe tema protocoalelor de colaborare cu SRI din perioada 2009 si 2016. 
Vicepresedintele Camerei Deputatilor Florin Iordache a sustinut ca Ministerul Public, prin protocoalele incheiate 
cu SRI, a readus Justitia de dupa 2009 la cea care se infaptuia in perioada comunista. 
La randul sau, Iuliana Nedelcu, reprezentantul Ministerului Public, a precizat ca activitatea SRI este verificata de 
Parlament, iar daca Legislativul si-ar fi indeplinit in mod corespunzator atributia constitutionala ar fi identificat din 
vreme situatia sesizata la CCR privind protocoalele cu SRI. 
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Sesizarea catre CCR, inaintata la 8 octombrie, a fost semnata de vicepresedintele Camerei Deputatilor Florin 
Iordache, dupa ce Liviu Dragnea si-a delegat atributiile acestuia in ziua respectiva. 
Filmul dezbaterii pe protocoale la CCR, intre Iordache si procurorul de la Parchetul General 
Declasificarea protocoalelor 
CCR va discuta, tot pe 16 ianuarie 2019, si sesizarile presedintelui Klaus Iohannis, ale PNL-USR si ale ICCJ cu privire 
la neconstitutionalitatea unor aspecte cuprinse in Legea privind declasificarea unor documente, respectiv 
declasificarea hotararii CSAT care a stat la baza protocoalelor cu SRI. 
Pe 7 decembrie, presedintele Klaus Iohannis a sesizat Curtea in legatura cu aceasta lege initiata de Liviu Dragnea 
si Calin Popescu Tariceanu. 
De asemenea, pe 20 noiembrie, CCR a fost sesizata, cu doua obiectii de neconstitutionalitate, de catre PNL-USR si 
de catre ICCJ, asupra aceleiasi legi. 
Schimbarile la ASF 
Tot pe 16 ianuarie va fi discutata si sesizarea depusa de deputatii USR prin care au contestat decizia Parlamentului 
de a numi patru din cei noua membri care fac parte din conducerea Autoritatii de Supraveghere Financiara (ASF). 
In textul sesizarii, parlamentarii USR sustin ca Leonardo Badea, numit pentru un al doilea mandat la sefia ASF, 
alaturi de Joszef Birtalan, Gabriela Aura Socol si Sorin Bota, cel din urma demisionand intre timp, nu indeplinesc 
conditiile de eligibilitate. 
Pe 14 noiembrie, plenul reunit al Camerei Deputatilor si Senat a votat aceste numiri. 
Legea inchisorii la domiciliu 
16 ianuarie e si data la care Curtea Constitutionala va dezbate si obiectia de neconstitutionalitate depusa de 60 de 
parlamentari PNL in legatura cu legea privind executarea pedepselor si a masurilor privative de libertate dispuse 
de organele judiciare in cursul procesului penal. 
"Obiectia de neconstitutionalitate a Legii pentru modificarea si completarea Legii nr. 254/2013 privind executarea 
pedepselor si a masurilor privative de libertate dispuse de organele judiciare in cursul procesului penal, obiectie 
formulata de un numar de 60 de deputati apartinand Grupului parlamentar al Partidului National Liberal", 
prevede ordinea de zi a sedintei. 
Pe 22 noiembrie, PNL a depus la CCR sesizarea. Liberalii sustin ca au fost nesocotite dispozitiile constitutionale 
privind deciziile obligatorii ale Curtii. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Legea pensiilor a trecut de Parlament 
Camera Deputatilor a dat miercuri votul final pe Legea pensiilor. 
Proiectul a trecut cu 193 de voturi "pentru", unul "impotriva" si 14 abtineri. Patru deputati nu si-au exercitat 
dreptul de a vota. 
Urmeaza ca legea sa ajunga la presedintele Klaus Iohannis, care va decide daca o promulga sau o ataca la CCR. 
Plenul a admis un amendament al UDMR 
Deputatii au adoptat legea pe articole, in plenul de marti, cu un amendament UDMR, care prevede ca persoanele 
care sufera de handicap grav se pot pensiona la realizarea unei treimi din stagiul complet de cotizare. 
"Pensionari - persoana care beneficiaza de una din categoriile de pensii prevazute de prezenta lege si a realizat cel 
putin stagiul minim de cotizare de 15 ani precum si persoanele incadrate in grad de handicap grav care au realizat 
o treime din stagiul complet de cotizare", prevede amendamentul adus de UDMR la articolul 3 din proiectul Legii 
pensiilor. 
De asemenea, pentru corelarea cu articolul 3, si articolul 52 s-a modificat astfel: 
"Persoanele care au realizat un stagiu de cotizare in conditii de handicap preexistent calitatii de asigurat 
beneficiaza de reducerea varstelor standard de pensionare prevazute in anexa nr. 5, in functie de gradul de 
handicap, dovedit cu certificat de incadrare in grad si tip de handicap, dupa cum urmeaza: a) indiferent de varsta, 
daca au realizat, in conditii de handicap grav, cel putin o treime din stagiul complet de cotizare". 
Deputatul Eva-Andrea Csep a anuntat, in plenul de marti, ca restul amendamentelor UDMR privind pensiile 
pentru persoanele cu dezabilitati vor fi cuprinse intr-o lege speciala care va fi depusa in curand in Parlament. 
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Aceasta a sustinut ca Legea pensiilor e, in final, "o lege acceptabila". 
"Trebuie sa recunoastem ca proiectul de lege care se afla azi in plen este elaborat intr-o forma mult mai 
acceptabila fata de forma depusa in Parlament. Este inacceptabil si inadmisibil ca acordarea unui pachet de 
privilegii pentru o categorie de pensionari sa fie in dezavantajul pensionarilor dintr-o alta categorie. 
Mai exact, daca majoritatea pensionarilor vor beneficia de o crestere semnificativa a pensiilor pentru limita de 
varsta, acesta nu poate rezulta din diminuarea pensiilor de invaliditate. 
Da, pensiile vor creste, dar ce se va intampla cu persoanele care si-au pierdut total sau partial capacitatea de 
munca ca urmare a unui accident sau boli si nu au putut realiza un stagiu minim de cotizare de 15 ani? Va spun 
eu, o nenorocire. Nimeni nu s-a gandit la acesti oameni pana cand grupul UDMR nu a impus aceasta problema. 
Se spune ca va exista, nu stim cand, o lege a indemnizatiei sociale, in care vor fi cuprinse toate acele persoane si 
toate acele situatii in care nu s-a reusit realizarea stagiului minim de cotizare, o lege care va prevede anumite 
indemnizatii sociale pentru aceste categorii de persoane. 
Totusi, putem spune ca avem in fata un proiect acceptabil", a afirmat deputatul UDMR. 
Comisia pentru Munca a Camerei Deputatilor a adoptat, saptamana trecuta, dupa o sedinta de peste sapte ore, 
un raport de admitere cu amendamente pentru proiectul Legii pensiilor. 
Printre amendamentele aduse in comisie se numara reducerea stagiului minim de cotizare si in cazul femeilor 
care au copii adoptati. 
Un alt amendament important se refera la stagiul de cotizare pentru romanii care vor sa isi cumpere vechime in 
munca pentru a iesi la pensie. 
"Orice persoana care a realizat stagiul minim de cotizare de pana la 15 ani, dar nu mai putin de 10 ani se poate 
asigura in sistemul public de pensii in baza unui contract de asigurare sociala. In sistemul public de pensii se poate 
incheia contract de asigurare sociala si pentru perioade de timp de maximum 5 ani anteriori lunii incheierii 
contractului, in care persoana nu a realizat stagiu de cotizare in sistemul public de pensii", prevede articolul 
adoptat. 
Comisia a eliminat amendamentul liderului PSD, Liviu Dragnea, prin care era introdusa in perioada asimilata 
stagiului de cotizare a perioadei in care asiguratul a urmat cursurile unei scoli profesionale. 
Deputatii Opozitiei din Comisia pentru Munca nu au votat pentru adoptarea unui raport de admitere. 
Potrivit initiativei, Legea pensiilor va intra in vigoare in septembrie 2019. 
Atat PNL, cat si USR au anuntat inca de saptamana trecuta ca au de gand sa conteste la Curtea Constitutionala a 
Romaniei noua lege a pensiilor. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Proiectul care ii scapa pe evazionisti de urmarirea penala daca achita prejudiciul a trecut de Parlament 
Camera Deputatilor a adoptat, miercuri, in calitate de for decizional, proiectul de lege pentru prevenirea si 
combaterea evaziunii fiscale. 
Proiectul prevede ca, daca unul dintre inculpati achita prejudiciul integral plus 20%, toti ceilalti acuzati scapa de 
urmarirea penala. 
Deputatii au adoptat initiativa cu 188 voturi "pentru", 38 "impotriva" si trei abtineri. 
Initiativa prevede ca, "in cazul savarsirii unei infractiuni de evaziune fiscala prevazute la art. 8 si 9, daca, in cursul 
urmaririi penale sau al judecatii, pana la primul termen de judecata, inculpatul va acoperi integral prejudiciul 
produs prin comiterea faptei, majorat cu 20% din baza de calcul, la care se adauga dobanzile si penalitatile, se va 
dispune, o singura data, renuntarea la urmarirea penala". 
Alte modificari aduse prin adoptarea proiectului legislativ: 
"In cazul savarsirii unei infractiuni de evaziune fiscala prevazuta la art. 8 si 9, daca este stabilita prin hotarare 
judecatoreasca obligatia inculpatului de a acoperi in termen de un an de la pronuntarea sentintei prejudiciul 
produs prin comiterea faptei, majorat cu 20% din baza de calcul, la care se adauga dobanzile si penalizarile, 
instanta poate dispune o singura data suspendarea executarii pedepsei sub supraveghere. 
In situatia in care condamnatul nu acopera suma dispusa in termenul stabilit, suspendarea executarii pedepsei 
sub supraveghere se va transforma in pedeapsa inschisorii cu executare. 
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In cazul in care marimea evaziunii fiscale prevazuta la art. 8 si 9 justifica o astfel de masura instanta poate dispune 
acoperirea sumelor prevazute la alineatele precedente intr-un interval de 1-3 ani, neplata acestora avand 
urmarile prevazute in alineatul precedent". 
Proiectul legislativ a fost initiat de mai multi parlamentari din PSD, printre care si Catalin Radulescu. 
Propunerea legislativa a fost adoptata de Camera Deputatilor, in calitate de for decizional, astfel ca va ajunge la 
presedintele Romaniei pentru promulgare. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Legea privind operaţiunile de leasing, adoptată de Parlament 
Camera Deputaţilor a adoptat, miercuri, un proiect legislativ care vizează unele măsuri cu privire la realizarea 
contractului de leasing şi eliminarea unor prevederi considerate abuzive. Utilizatorul este obligat să restituie 
bunul cumpărat prin leasing dacă nu achită trei luni rata. leasing 
Proiect de lege pentru modificarea şi completarea Ordonanţei Guvernului nr. 51/1997 privind operaţiunile de 
leasing şi societăţile de leasing precum si pentru completarea art.120 din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului 
nr.99/2006 privind instituţiile de credit şi adecvarea capitalului a fost adoptat de către deputaţi cu 190 de voturi 
„pentru”, 36 de voturi „împotrivă” şi şapte abţineri. 
Art 15 (1) „În cazul în care utilizatorul, care are calitatea de consumator, nu execută obligaţia de plată a ratei de 
leasing timp de trei luni consecutive, calculate de la scadenţa prevăzută în contractul de leasing, locatorul/ 
finanţatorul are dreptul de a rezilia contractul de leasing, iar utilizatorul este obligat să restituie bunul şi să 
plătească toate sumele datorate în temeiul contractului de leasing. În cazul în care utilizatorul restituie bunul în 
termenul prevăzut în contract, eventualele despăgubiri nu pot cuprinde decât diferenţa între totalul sumelor 
datorate conform contractului, diminuată cu valoarea obţinută prin valorificare, exclusiv TVA sau după caz printr-
un raport de evaluare a bunului emis de un evaluator autorizat conform legii”, prevede articolul 15 (1) din 
proiectul legislativ. 
Comisia pentru politică economică, cea pentru buget şi cea juridică au întocmit un raport de admitere privind 
proiectul legislativ. 
„Proiectul de lege are ca obiect de reglementare modificarea şi completarea Ordonanţei Guvernului nr 51/1997, 
precum şi completarea OUG nr. 99/2006, în vederea asigurării protecţiei drepturilor conferite consumatorilor în 
cadrul operaţiunilor de leasing şi în cazul contractelor de credit încheiate cu aceştia, prin eliminarea unor 
prevederi considerate abuzive. Sunt prevăzute măsuri cu privire la rezilierea contractului de leasing, restituirea 
bunului, plata despăgubirilor, penalităţi de întârziere, dobânzi sau alte obligaţii de plată accesorii, în sensul 
eliminării calităţii de titlu executoriu în ceea ce priveşte contractele de leasing încheiate cu consumatorii, al 
introducerii principiului conform căruia , atunci când situaţia financiară nu îi mai permite continuarea contractului 
de leasing, consumatorul pate alege stingerea datoriei faţă de finanţator prin predarea bunului, limitarea 
penalităţilor şi a altor obligaţii de plată acesorii la 50% din suma reprezentând ratele restante la data rezilierii 
contractului”, prevede proiectul. 
Iniţiativa legislativă a fost adoptată de Senat pe 26 martie, Camera Deputaţilor a adoptat-o, miercuri, în calitate 
de for decizional, astfel că va merge la promulgare de către Preşedintele României. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis, după ședința CSAT: În 2019, vom trimite elicoptere militare în Republica Mali 
Președintele Klaus Iohannis a a prezentat, miercuri, subiectele discutate în ședința CSAT. Șeful statului a informat 
că Armata Română va fi înzestrată cu un echipament militar mai performant și că țara noastră va participa, în 
premieră, cu un detașament în Republica Mali. 
 
„Am analizat şi aprobat o serie de măsuri importante care privesc apărarea ţării şi securitatea naţională. Prima 
chestiune este aprobarea Planului de înzestrare a Armatei pentru perioada 2019 -2028. (...) Obiectivul 
fundamental constă în dotarea structurii de forţă cu tehnică şi echipamente militare performante, compatibile cu 
echipamentele NATO", a declarat şeful statului. 
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O altă măsură este aprobarea dotărilor şi mijloacelor care se trimit în 2019 în afara teritoriului statului român. 
„Avem 1.902 de militari români care vor participa la misiuni în afara ţării, cu 27 mai mult decât în 2018. (...) Am 
aprobat şi propunerile de buget pentru domeniul securităţii naţionale”, a adăugat preşedintele. 
„Ca element de noutate, România va participa cu un detașament de elicoptere militare în Republica Mali”, 
precizează Iohannis. 
„Am luat în discuție propunerile de buget prezentate de ministrul Finanțelorpentru instituțiile din 
domeniul securității naționale, proiect care a fost avizat favorabil de CSAT”, menționează șeful statului. 
De asemenea, președintele Klaus Iohannis a lansat un nou atac dur la adresa Guvernului, după ședința CSAT. El a 
criticat măsurile cuprinse în ordonanța de urgență pentru modificarea Codului Fiscal, prezentate marți seara de 
ministrul de Finanțe, Eugen Teodorovici. 
Ședința CSAT trebuia să aibă loc pe 11 decembrie, însă a fost amânată pentru data de 19 decembrie. 
„Şedinţa Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, care a avut loc marţi, 11 decembrie a.c., a fost suspendată de către 
Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, la solicitarea membrilor Consiliului, având în vedere faptul că 
ordinea de zi a cuprins tematici importante referitoare la apărarea ţării şi securitatea naţională, fapt care a 
generat discuţii prelungite”, anunţa, pe 11 decembrie, Administraţia Prezidenţială. 
Preşedintele a decis reluarea şedinţei Consiliului Suprem de Apărare a Ţării în data de 19 decembrie, pentru 
continuarea analizei subiectelor aflate pe ordinea de zi, potrivit News.ro. 
CSAT s-a reunit în 11 decembrie la Palatul Cotroceni, pe ordinea de zi a şedinţei fiind incluse subiecte referitoare 
la planul de înzestrare a Armatei României pentru perioada 2019-2028, planul de întrebuinţare a Forţelor Armate 
ale României care se trimit la misiuni şi operaţii în afara teritoriului statului român în anul 2019, Planul Naţional de 
Priorităţi Informative pentru anul 2019 şi programul de activitate al Consiliului Suprem de Apărare a Ţării pentru 
anul 2019. 
În cadrul şedinţei Consiliului urmau să fie analizate şi alte tematici de actualitate din domeniul securităţii 
naţionale, conform Administraţiei Prezidenţiale. 
(Sursa: Digi 24) 
 

Parlamentul a plafonat dobanzile la credite. Romanilor le-ar putea fi mai greu sa se imprumute 
Camera Deputatilor a adoptat miercuri, in plen, un proiect de lege al senatorului Daniel Catalin Zamfir, care 
prevede limitarea dobanzilor pe care institutiile de credit le pot percepe pentru imprumuturi. 
Camera Deputatilor este for decizional in acest caz, asa ca legea merge la promulgare la presedintele Klaus 
Iohannis. 
Daniel Catalin Zamfir sustine ca proiectul sau de lege este unul "impotriva camatariei". Specialisti consultati 
de Ziare.com arata, insa, ca - daca va fi promulgata in forma curenta - legea ar face mai mult rau decat bine. 
Motivul: din cauza noilor prevederi, institutiile finaciar-bancare si non-bancare ar limita numarul de credite. Iar 
asta inseamna, de fapt, ca romanilor le va fi mai greu sa imprumute bani. 
Pentru creditele ipotecare - adica cele contractate pe cel putin 10 ani si garantate cu imobilul - dobanda nu va 
putea depasi cu 3 puncte procentuale rata de dobanda legala (adica dobanda de referinta a BNR, care acum este 
2,5%). 
In plus, in cazul creditelor de consum cu o valoare mai mica de 15.000 lei, dobanda anuala efectiva nu va putea 
depasi cu mai mult de 50% dobanda legala. In cazul creditelor cu o valoare mai mare de 15.000 lei, dobanda 
anuala efectiva nu va putea depasi cu mai mult de 40% valoarea dobanzii legale. 
BNR a tras semnalul de alarma inca din primavara: Masurile sunt contraproductive si pot dezechilibra piata 
Inca din luna aprilie, Banca Nationala a Romaniei (BNR) trimisese Comisiei de Buget a Camerei Deputatilor o 
scrisoare prin care anunta ca nu sustine proiectul de lege, de vreme ce acesta impune o limitare arbitrara a 
dobanzilor anuale efective (DAE). 
Mai exact, BNR informa ca: 
"Analiza realizata la nivelul bancii centrale asupra celei mai recente versiuni a proiectului (...) a concluzionat ca 
stabilirea unui regim de limitare a dobanzilor anuale efective (DAE) la creditele destinate consumatorilor, in mod 
arbitrar, nediferentiat pe categorii de produse si fara o fundamentare a plafoanelor respective in functie de 
caracterisicile produselor de creditare este de natura a produce dezechilibre in piata creditului si de a afecta 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/sedinta-csat-suspendata-in-11-decembrie-va-fi-reluata-astazi-1051669


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
stabilitatea financiara". 
In plus, BNR anunta ca e inoportun ca institutiile financiare non-bancare care "deservesc o nisa specifica a pietei" 
sa fie tratate in acelasi mod ca bancile, cum e prevazut in proiectul senatorului Zamfir 
Mai mult chiar, alinierea institutiilor non-bancare "la conditiile aplicabile celorlalte categorii de institutii 
financiare" ar putea fi contraproductiva, mai anunta BNR, la acel moment. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Prăbuşire la bursa de la Bucureşti din cauza măsurilor fiscale anunţate de Guvern. Taxa bancară şi Pilonul II au 
trimis acţiunile bursei la un minus de 7% 
Bursa de la Bucureşti a deschis şedinţa de azi în cădere liberă din cauza măsurilor fiscale anunţate de Guvern. 
Astfel, indicele principal BET afişează un minus de 6,78%, în timp ce BET-TR, care reflectă evoluţia celor mai lichide 
10 acţiuni listate la BVB, afişează un minus de 6,92%. 
BET-FI, compus din Fondul Proprietatea (FP) şi cele cinci SIF-uri, afişează o scădere de 3,87%. 
Banca Transilvania, minus 15%,  BRD, minus 10%. Romgaz, minus 10%, Petrom, minus 5% 
Guvernul a anunţat introducerea unei „taxe pe lăcomie” aplicabilă băncilor, în funcţie de evoluţia ROBOR, precum 
şi un pachet de măsuri pentru companiile din energie – o contribuţie de 3% din cifra de afaceri, plafonarea 
preţului gazelor naturale, controlul preţurilor pe piaţa de electricitate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Furnizorii de energie spun că proiectul Ordonanţei de Urgenţă a făcut din România cea mai scumpă piaţă din 
UE 
Asociaţia Furnizorilor de Energie Electrică din România-AFEER, anunţă că apariţia proiectului de OUG a dus la o 
creştere a preţului energiei electrice cu 14%, România devenind cea mai scumpă piaţă din UE, precum şi la 
scăderea dramatică a valorii acţiunilor companiilor energetice listate la bursă. 
AFEER îşi manifestă, într-un comunicat, îngrijorarea cu privire la publicarea proiectului de „OUG privind instituirea 
unor măsuri în domeniul investiţiilor publice şi a unor măsuri fiscal-bugetare, modificarea şi completarea unor 
acte normative şi prorogarea unor termene.” 
La art. 77 din OUG se prevede: „Contribuţia bănească percepută de la operatori economici care desfăşoară 
activităţi în domeniul energiei electrice şi termice este egală cu 3% din cifra de afaceri realizată de aceştia". La 
acest moment, OUG 33/2007 privind organizarea şi funcţionarea Autorităţii Naţionale de Reglementare în 
Domeniul Energiei aprobată prin Legea 160/2012 prevede : 
 ”(1) Finanţarea cheltuielilor curente şi de capital ale ANRE se asigură integral din venituri proprii. 
(2) Veniturile proprii ale ANRE provin din tarife percepute pentru acordarea de licenţe, autorizaţii şi atestări, 
contribuţii anuale percepute operatorilor economici reglementaţi din sectorul energiei electrice şi termice şi al 
gazelor naturale, precum şi din fonduri acordate de organisme internaţionale. 
(3) Nivelul tarifelor şi contribuţiilor prevăzute la alin. (2) se stabileşte anual prin ordin al ANRE, în condiţiile legii, şi 
se publică în Monitorul Oficial al României, Partea I. 
(7) Excedentul anual rezultat din execuţia bugetului de venituri şi cheltuieli se reportează că sursă de finanţare în 
anul următor. Deficitul se acoperă din sursele anului următor, inclusiv din împrumuturi bancare şi de trezorerie.” 
Prin urmare, în prezent, nivelul contribuţiilor se stabileşte în funcţie de nevoile ANRE pentru acoperirea 
cheltuielilor curente şi de capital, lucru care ne dorim să se întâmple şi în continuare. În măsură în care acest 
principiu nu este respectat ne vom află în situaţia în care pentru activităţile din domeniul energiei electrice se va 
introduce o taxare suplimentară. Fondurile obţinute din contribuţii/tarife trebuie să-i acopere doar costurile de 
operare conform bugetului anual şi nu trebuie să poată fi folosit că un vehicul pentru colectare de fonduri 
suplimentare pentru bugetul de stat. 
Cu titlu de exemplu, în proiectul de ordin privind aprobarea tarifelor şi contribuţiilor băneşti percepute de 
Autoritatea Naţională de Reglementare în Domeniul Energiei în anul 2019, contribuţia pentru persoană juridică 
titulară de licenţă de furnizare/producere care se percepe este 0,1% din cifra de afaceri realizată de acesta în anul 
anterior din activităţile comerciale ce fac obiectul licenţelor (această cota este cea mai mare din Uniunea 
Europeană). O creştere la 3% ar însemna o majorare a contribuţiei de 30 ori, ceea ce este peste limita de 
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suportabilitate a furnizorilor de energie electrică, care au profiturile de maxim 2,5%, fiind şi numeroase cazuri în 
care aceştia au avut pierderi în anul 2017. 
Nu în ultimul rând dorim să învederăm faptul că toate taxele, contribuţiile şi impozitele pe care participanţii la 
piaţă de energie electrică le plătesc se vor regăsi întotdeauna în preţul consumatorului final. În formulă propusă în 
OUG consumatorul va urmă să suporte o creştere a costului cu factură de energia electrică de cel puţîn 5% doar 
datorită creşterii acestei contribuţii (prin cascadarea acesteia pe lanţul producere/ transport /distribuţie/ 
furnizare). 
Ne aşteptăm că această creştere, împreună cu îngreunarea condiţiilor de finanţare să ducă la dispariţia unor 
furizori, pierderea unor locuri de muncă şi în final pierderea unor venituri la bugetul de stat şi scăderea 
competiţiei pe piaţă de energiei electrice. 
Dacă în aparenţă populaţia este protejată prin reglementarea preţului la energie, nu acelaşi lucru se întâmplă cu 
consumatorii industriali. Aceştia, cel mai probabil, vor fi cei care vor suportă creşteri de preţuri la energie, cu 
consecinţe nefaste asupra costurilor lor de producţie şi asupra competitivităţii. Efectele vor fi printre cele mai 
dure: pierderi de cotă de piaţă nu numai la export, ci şi pe piaţa locală, insolvenţe, falimente, pierderi de locuri de 
muncă. Astfel, aplicarea prevederilor noii Ordonanţe de Urgenţă ar putea conduce, în doar câţiva ani, la pierderi 
masive de venituri la bugetul consolidat al statului şi posibile relocari ale industriei către alte zone. 
Art. 61 din proiectul noii OUG prevede: „pentru perioada 1 martie 2019 – 28 februarie 2022 pentru clienţii casnici 
furnizarea de energie electrică se realizează în condiţii reglementate, de către ANRE”. De asemenea, Autoritatea 
Naţională de Reglementare în Domeniul Energiei – ANRE trebuie „să aprobe şi să publice tarifele aplicate de 
furnizorii de ultimă instanţă clienţilor casnici pentru perioada 1 martie 2019 – 28 februarie 2022”. Producătorii 
sunt obligaţi „să livreze furnizorilor de ultimă instanţă, în perioada 1 martie 2019 – 28 februarie 2022, energia 
electrică necesară asigurării consumului clienţilor casnici pentru care aplică tarife reglementate, în conformitate 
cu reglementările elaborate de ANRE”. În plus, „preţurile de vânzare ale producătorilor pentru clienţii casnici se 
stabilesc pe baza metodologiilor aprobate de ANRE”. 
Reamintim, de la 1 ianuarie 2018, piaţa de energie pentru consumatorii casnici a fost liberalizată 100%, ceea ce 
înseamnă că preţul de furnizare a energiei electrice nu mai este stabilit de autorităţi, ci este negociat liber între 
consumatori şi furnizori. Reintroducerea aprobării preţurilor de către ANRE înseamnă reîntoarcerea la situaţia 
anterioară liberalizării. Dar, această liberalizare a fost asumată de către autorităţile de la Bucureşti încă din anul 
2012, prin acordul de împrumut cu Banca Mondială, Fondul Monetar Internaţional şi Comisia Europeană. 
Revenirea la preţuri reglementate în energie poate conduce la reacţii dure din partea Comisiei Europene, inclusiv 
la declanşarea unor proceduri de infringement şi chiar procese la Curtea Europeană de Justiţie şi amenzi 
usturătoare. 
Pe de altă parte, furnizorii au încheiate contracte cu clienţii finali, casnici şi non-casnici, chiar şi pentru întreg anul 
2019. Proiectul de OUG prevede că „diferenţele de costuri de achiziţie din anii 2018 şi 2019 ale furnizorilor, 
nerecuperate prin preţurile practicate, se vor recupera până la dată de 30.06.2022, conform reglementărilor 
ANRE”. Sumele sunt, însă, extrem de mari, astfel că doar puţine companii vor putea supravieţui. Furnizorilor, în 
special celor mici, le va fi greu să internalizeze aceste costuri suplimentare pentru o perioadă atât de lungă, de 
aceea, cel mai probabil, vor dispărea de pe piaţă. Această înseamnă, pe lângă pierderea unor locuri de muncă şi o 
restrângere a concurenţei, cu efecte în majorarea preţurilor la consumatorii industriali în această perioadă şi o 
creştere substanţială a preţurilor pentru consumatorii casnici începând cu luna martie 2022. 
De asemenea, investitorii prezenţi pe piaţa din România vor cumpăni mai bine asupra proiectelor pe care le 
derulează şi cu atât mai mult asupra unora viitoare. 
AFEER consideră că este posibil să fi fost cazuri izolate în piaţă de comportament neadecvat dar nu trebuie 
blamată o întreagă industrie pentru acestea. AFEER militează pentru etică în afaceri de aceea consideră că 
instituţiile statului ar trebui să cerceteze fiecare caz în parte şi să acţioneze doar acolo unde nu se respectă 
legislaţia; nu trebuie făcute reguli pentru excepţii. 
Menţionăm că poziţia AFEER a fost transmisă autorităţilor române şi europene cu rugămintea de reanalizare a 
măsurilor propuse prin prisma efectelor pe care aceastea ar putea să le producă în piaţă. 
ADEER cuprinde, în prezent, un număr de 34 de membri, furnizori licenţiaţi şi activi pe piaţă de energie electrică 
din România, cu o cota de piaţă de circa 90% din consumul final. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 OMV Petrom: Proiectul ordonanţei de urgenţă pune în pericol securitatea energetică a României 
Proiectul ordonanţei de urgenţă cu privire la noile măsuri fiscale anunţat de Ministrul Finanţelor pe 18 decembrie 
va avea un puternic impact negativ asupra sectorului energetic din România: asupra securităţii energetice, asupra 
locurilor de muncă şi investiţiilor, apreciază OMV Petrom. 
Dacă vor fi implementate, măsurile vor arunca piaţa de gaze din România înapoi în timp cu cel puţin 10 ani, la 
stadiul de piaţă reglementată şi departe de a fi liberalizată, arată compania, într-un comunicat. 
Investiţiile joacă un rol fundamental în creşterea economică viitoare. În absenţa unei economii deplin funcţionale, 
investiţiile, disponibilitatea produselor şi serviciilor, locurile de muncă şi creşterea economică sunt ameninţate. 
Una din măsurile propuse este plafonarea preţului gazelor naturale la 68 lei/MWh, pe o perioadă de trei ani. 
Atragem atenţia că stabilirea în mod artificial a unui preţ la care producătorii sunt obligaţi să comercializeze 
gazele încalcă regulile Uniunii Europene privind piaţa liberă, distorsionează concurenţa, discriminează 
producătorii români faţă de importatori şi poate avea consecinţe grave asupra aprovizionării cu gaze, spune 
compania. 
Producţia de gaze din România ar scădea în următorii ani ca urmare a reducerii investiţiilor. Preţul stabilit artificial 
la 68 de lei/MWh pune în pericol proiecte importante de investiţii din domeniu. 
Importurile de gaze ar creşte, cu impact puternic asupra securităţii energetice a României şi cu creşterea preţului 
la gaze în viitor. 
În lipsa investiţiilor, producţia internă de gaze naturale este de aşteptat să scadă în mod abrupt, iar diferenţa ar fi 
acoperită de importuri suplimentare de gaze, care sunt semnificativ mai scumpe. Potrivit estimărilor OMV 
Petrom, în lipsa oricăror investiţii, importurile ar putea creşte până la 40%-50% din consum în 2030 (faţă de aprox. 
10% în prezent), din cauza scăderii producţiei naţionale. 
Nivelul mai scăzut al investiţiilor ar afecta piaţa muncii. OMV Petrom este unul din cei mai mari angajatori privaţi 
din România, cel mai mare contribuabil la bugetul de stat şi cel mai mare investitor privat. În plus faţă de cei 
13.000 de salariaţi proprii, OMV Petrom lucrează cu un număr mare de companii româneşti care au aproximativ 
40.000 de salariaţi. 
„Suntem profund îngrijoraţi cu privire la măsurile care sunt impuse fără studii de impact şi fără nicio consultare 
prealabilă. Astfel de măsuri au efect negativ asupra atractivităţii României pentru investitori, descurajează 
proiectele de investiţii şi afectează în mod negativ economia şi forţa de muncă”, încheie comunicatul. 
OMV Petrom este cea mai mare companie de energie din Europa de Sud-Est, cu o producţie anuală de ţiţei şi gaze 
de aproximativ 61 milioane bep în 2017. Grupul are o capacitate de rafinare de 4,5 milioane tone anual şi 
operează o centrală electrică de înaltă eficienţă de 860 MW. Pe piaţa distribuţiei cu amănuntul de produse 
petroliere, Grupul este prezent în România şi ţările învecinate prin intermediul a 789 benzinării, la sfârşitul lui 
septembrie 2018, sub două branduri, OMV şi Petrom. 
OMV Aktiengesellschaft din Austria deţine 51,01% din acţiunile OMV Petrom. Statul român, prin Ministerul 
Energiei, deţine 20,64% din acţiunile OMV Petrom, Fondul Proprietatea deţine 9,9985%, iar 18,35% se 
tranzacţionează liber la Bursa de Valori Bucureşti şi la Bursa de Valori Londra. 
OMV Petrom este cel mai mare contribuabil la bugetul de stat, cu peste 27 de miliarde de euro plătiţi sub formă 
de taxe, impozite şi dividende plătite în perioada 2005 – septembrie 2018. 
Guvernul a prezentat marţi un proiect de ordonanţă de urgenţă are cuprinde o serie de măsuri fiscale, printre 
care scăderea comisioanelor pentru Pilonul II de pensii, precum şi posibilitatea de a lăsa contributorii să-şi retragă 
banii anticipat. Alte măsuri privesc introducerea "taxei pe lăcomie", aplicată băncilor, la valoarea activelor, şi 
calculată în funcţie de nivelul ROBOR., plafonarea preţului gazelor, controlul preţurilor şi pe piaţa de electricitate, 
impozit de 3% pe cifra de afaceri a companiilor energetice, taxe impuse organizatorilor de jocuri de noroc, 
extindeea taxării inverse pentru anumite categorii de operaţiuni cu bunuri. 
(Sursa: Mediafax) 
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 ANRE: Proiectul OUG nu va duce la creşteri de preţ la energie şi gaze pentru consumatorii casnici 
Măsurile prevăzute în proiectul de Ordonanţă de Urgenţă lansat în dezbatere publică de Ministerul Finanţelor nu 
vor duce la creşteri de preţ la energie şi gaze pentru consumatorii casnici în perioada următoare, se arată într-un 
răspuns al Autorităţii Naţionale de Reglementare în Energie (ANRE), scrie agerpres.ro. 
Potrivit reprezentanţilor ANRE, Guvernul României este îndreptăţit să adopte măsurile de politică fiscală pe care 
le consideră necesare, Autorităţii de Reglementare în domeniul Energiei revenindu-i sarcina să le pună în practică 
de la data adoptării lor. 
"Prevederile Ordonanţei de urgenţă privind instituirea unor măsuri în domeniul investiţiilor publice şi a unor 
măsuri fiscal-bugetare, modificarea şi completarea unor acte normative şi prorogarea unor termene aflată, în 
prezent, în proces de consultare publică pe site-ul Ministerului de Finanţe, nu vor conduce la creşteri de preţ la 
energie electrică şi gaze naturale pentru consumatorii casnici în perioada următoare", au precizat oficialii ANRE. 
Aceasta deşi reprezentanţii companiilor energetice au declarat că introducerea unui impozit de 3% din cifra de 
afaceri va duce în final tot la scumpirea energiei şi gazelor pentru populaţie. 
"Impactul este dezastruos. Toţi furnizorii români, mici, vor intra în faliment şi vor putea supravieţui doar cei mari, 
care fac parte din multinaţionale. Concurenţa va dispărea şi preţul va creşte", a afirmat Ion Lungu, preşedintele 
Asociaţiei Furnizorilor de Energie Electrică (AFEER). 
Potrivit acestuia, consumatorii vor fi cei care vor suporta, în final, toate aceste taxe, care se vor reflecta în preţul 
energiei. 
"Consumatorii vor plăti toate efectele în cascadă, adică şi taxele plătite de producători, şi cele plătite de de 
furnizori, şi cele plătite de distribuitori şi aşa mai departe, iar impactul în final va fi unul foarte mare, atât pentru 
consumatorii casnici, cât şi pentru cei industriali. Eu refuz să cred că cineva este atât de absurd încât să îngroape 
întreaga economie a ţării", a adăugat el. 
Lungu a mai spus că, aşa cum arată proiectul de ordonanţă, această contribuţie este în plus faţă de tarifele actuale 
ale ANRE şi, după cum scrie în text, se va aplica la întreaga cifră de afaceri a companiei, nu doar pentru activitatea 
din energie, iar multe dintre companii au şi alte activităţi. 
El a atras atenţia şi asupra retroactivităţii acestei prevederi. "Ea va intra în vigoare de anul viitor, dar noi în martie 
trebuie să plătim contribuţia aferentă cifrei de afaceri de anul acesta. Evident că nimeni nu şi-a bugetat aşa ceva", 
a completat Lungu. 
Totodată, ordonanţa schimbă fundamental piaţa şi prin reintroducerea consumatorilor reglementaţi, după ce, la 1 
ianuarie 2018, piaţa fusese complet liberalizată. 
"Dacă s-a plecat de la ideea că există anumite companii care nu declară adevăratele profituri, nu înţeleg de ce nu 
se fac controale la acele companii şi este bulversată întreaga piaţă", a mai spus Lungu. 
El şi-a exprimat speranţa că toate acestea nu vor fi decizii finale şi că vor exista analize serioase pentru fiecare 
dintre propunerile din ordonanţa de urgenţă. 
La rândul său, Martin Moise, vicepreşedintele Organizaţiei Patronale a Producătorilor de Energie din Surse 
Regenerabile din România (PATRES), a declarat, pentru AGERPRES, că introducerea unei contribuţii de 3% din cifra 
de afaceri pentru companiile din energie va declanşa o criză în sectorul energetic, iar banii colectaţi nu se vor 
duce în bugetul statului, ci în cel al Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul Energiei (ANRE). 
"Cred că este o greşeală. Aceste contribuţii merg în bugetul ANRE, nu în bugetul de stat. Până acum, contribuţiile 
la ANRE erau de 0,1% din cifra de afaceri, ceea ce înseamnă o creştere de 30 de ori, la 2,4 miliarde de lei. Nu ştim 
ce ar putea face ANRE cu aceşti bani", a spus Moise. 
Potrivit acestuia, pentru piaţa de energie, acest lucru va echivala cu declanşarea unei crize. Furnizorii de energie 
sunt cei mai afectaţi şi, în final, toate aceste taxe în plus vor duce tot la scumpirea energiei. 
"Toate acestea se vor reflecta în costurile finale, deci tot consumatorul va fi cel care le va suporta", a subliniat el. 
Şi Federaţia Asociaţiilor Companiilor de Utilităţi din Energie (ACUE) a susţinut, într-un comunicat, că introducerea 
unui impozit pe cifra de afaceri ar duce la falimentul multor companii energetice, ceea ce va afecta securitatea 
energetică şi economia României. 
Totodată, capacitatea investiţională a companiilor energetice ar fi grav afectată, iar investitorii ar fi nevoiţi să 
sisteze programele de investiţii, deşi există un consens larg că sunt absolut necesare investiţii de mai multe 
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miliarde de euro pentru continuarea modernizării sistemului energetic şi pentru dezvoltarea de noi capacităţi şi a 
unor noi resurse. 
"Dată fiind importanţa strategică a sectorului energetic şi rolul acestuia pentru Bursa de Valori Bucureşti, 
introducerea unui astfel de impozit pe cifra de afaceri ar avea consecinţe foarte grave asupra preţului acţiunilor şi 
ar crea pagube colaterale, pe scară largă, companiilor româneşti listate, pieţei de capital, dar şi zecilor de mii de 
români care au investit în acţiunile acestor companii", au mai spus reprezentanţii companiilor din energie. 
De asemenea, semnalul transmis comunităţii de afaceri ar fi dezastruos, percepţia despre România în străinătate 
fiind afectată pe termen lung. 
Una dintre măsurile prevăzute în proiectul de ordonanţă lansat marţi în dezbatere publică de Ministerul 
Finanţelor vizează, pentru sectorul energetic, o contribuţia bănească percepută de la operatori economici care 
desfăşoară activităţi în domeniul energiei electrice şi termice care va fi de 3% din cifra de afaceri realizată de 
aceştia. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Cea mai mare coalitie de investitori romani si straini critica OUG anuntata de Teodorovici: Poate duce la 
manipularea pietei de capital 
Autoritatea de Supraveghere Financiara (ASF) trebuie sa investigheze toate tranzactiile care s-au efectuat miercuri 
la Bursa de Valori Bucuresti (BVB) pentru ca ce s-a intamplat pe bursa este practic o baie de sange, iar pierderi de 
10-15-20% si cresteri ulterioare nu sunt sanatoase absolut deloc pentru o dezvoltare sustenabila a pietei de 
capital, care se doreste a fi un motor important de finantare a economiei romanesti, considera Cristian Agalopol, 
reprezentant al AmCham si task force lider Piete financiare, in Coalitia pentru Dezvoltarea Romaniei (CDR). 
De asemenea, specialistul atrage atentia ca astfel de initiative pot conduce la manipularea pietei de capital. 
"Ne-am pus intrebarea daca aceasta ordonanta (privind noile masuri fiscal-bugetare - n. r.) va avea un impact, 
pentru ca ea deja produce efect. Doar initierea acestei ordonante a muscat serios azi din piata de capital, care 
trece, poate, prin cel mai greu moment al ei de la infiintare, Bursa de Valori fiind practic ingenuncheata doar la 
ideea ca aceasta ordonanta ar putea trece, iar ceea ce s-a intamplat astazi pe bursa este practic o baie de sange, o 
baie de sange pe care eu, in cei 20 de ani de activitate in piata de capital, nu am reusit s-o vad in Romania", a spus 
acesta, intr-o conferinta de presa. 
Potrivit lui Cristian Agalopol, au existat companii care au fost aproape de a fi suspendate de la tranzactionare, 
fiind afectate cu o pierdere de 20% din pretul de piata. 
"Mai mult de atat, piata bursiera astazi are o pondere de 15% in PIB, capitalizarea a pierdut astazi 3 miliarde de 
euro. Cine sunt cei care au pierdut? Actionarii si statul, intrucat statul este cel mai mare actionar al BVB, iar prin 
aceasta ordonanta si-a facut o mare defavoare. 
O alta ingrijorare a pietei de capital este ca prin aceasta initiativa toate eforturile noastre de a promova piata de 
capital si de a sustine upgradarea pietei de capital in categoria pietelor emergente este pusa la risc. Practic, toate 
promisiunile noastre catre agentiile de rating in ultimii ani sunt puse azi sub un mare semn de intrebare. Este un 
moment destul de delicat pe care piata de capital si BVB il trec astazi si singurul mod de a iesi din aceasta situatie 
este ca aceasta initiativa sa fie urgent retrasa", a sustinut el. 
Specialistul a atras atentia ca astfel de initiative, cum este cea a ordonantei de urgenta privind noile masuri fiscal-
bugetare, pot conduce la manipularea pietei de capital. 
"O alta ingrijorare a pietei de capital este ca, in general, astfel de initiative cu un impact semnificativ pot 
conduce la manipulare de piata si dorinta noastra este ca ASF sa investigheze azi toate tranzactiile care s-au 
facut la BVB pentru ca pierderi de 10-15-20% si cresteri ulterioare nu sunt sanatoase absolut deloc pentru o 
dezvoltare sustenabila a pietei de capital care se doreste a fi un motor important de finantare a economiei 
romanesti. 
Punctul nostru de vedere, al pietei de capital, este ca aceasta ordonanta sa fie urgent retrasa si dorim sa adresam 
prin acest eveniment o invitatie deschisa catre Guvern si catre decidentii politici de a se aseza cu noi la masa 
dialogului sa gasim toti pasii care trebuie parcursi atat pentru suportul pietei de capital, pentru dezvoltarea ei, dar 
si pentru o dezvoltare sanatoasa si sustenabila a economiei romanesti", a subliniat Agalopol. 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Ministrul Finantelor, Eugen Teodorovici, a prezentat marti seara, de la Palatul Victoria, o serie de masuri fiscal - 
bugetare care urmeaza sa fie adoptate pana la sfarsitul acestui an, printre cele mai importante vizand o "taxa pe 
lacomie" care sa se aplice, de la 1 ianuarie 2019, institutiilor financiar-bancare, in cazul in care ratele ROBOR la 3 
si 6 luni depasesc o anumita valoare. Autoritatile estimeaza la trei miliarde de lei impactul acestei masuri. 
De asemenea, Executivul are in vedere plafonarea pretului la gazele naturale din productia interna la 68 lei/MWh, 
pe o perioada de trei ani, pana in februarie 2022, dar si o contributia baneasca perceputa de la operatori 
economici care desfasoara activitati in domeniul energiei electrice si termice de 3% din cifra de afaceri realizata 
de acestia. Si comunicatii se majoreaza taxele aferente pe ANCOM la 3%. 
Totodata, comisionul de administrare pentru Pilonul II de pensii urmeaza sa fie redus de la 2,5% la 1% iar o 
persoana se va putea retrage de la un fond de pensii, dupa minimum cinci ani de participare. 
Anuntul ministrului, urmat de publicarea in dezbatere publica a proiectului de ordonanta de urgenta, a starnit 
numeroase reactii negative din partea mediului de afaceri. 
In context, Bursa de la Bucuresti a consemnat miercuri o scadere record, in conditiile in care indicele BET, care 
arata evolutia celor mai lichide 15 actiuni, a inregistrat un declin de 11,52%. Cele mai mari pierderi le-au 
consemnat actiunile bancilor, titlurile Banca Transilvania incheind sesiunea cu o scadere de -19,91% si BRD-GSG 
de 16,62%. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 CCIR: Noile masuri de supraimpozitare anuntate de Guvernul Romaniei, o lovitura grava la adresa stabilitatii 
economice 
Camera de Comert si Industrie a Romaniei considera ca noile masuri de supraimpozitare anuntate de Guvernul 
Romaniei reprezinta o lovitura grava la adresa stabilitatii economice a Romaniei, cu efecte puternic negative 
asupra companiilor, atat de stat cat si private, se arata intr-un comunicat al CCIR remis AGERPRES. 
"Modul intempestiv in care masurile de supraimpozitare au fost anuntate, fara o dezbatere publica si fara 
consultarea mediului de afaceri, reprezinta in sine un factor generator de instabilitate economica. Comunitatea 
de afaceri din Romania se asteapta ca Guvernul Romaniei sa sprijine dezvoltarea companiilor si crearea de locuri 
de munca si nu sa impuna masuri de supraimpozitare", spun reprezentantii CCIR. 
Mihai Daraban, presedintele CCIR, apreciaza ca masurile de supraimpozitare intra in contradictie flagranta cu 
angajamente asumate de insusi prim ministrul Guvernului Romaniei, Viorica Dancila, care declara, pe 29 ianuarie 
2018, in Parlament, la votul de investire ca "atat timp cat voi fi prim-ministru nu voi introduce nicio taxa noua in 
Romania. Scopul meu este de a usura si de a simplifica viata economica, nu de a o complica". 
Presedintele CCIR considera ca "lipsa acuta de predictibilitate economica indusa de masurile de supraimpozitare 
va afecta negativ dezvoltarea companiilor, planurile de investitii si implicit, crearea de noi locuri de munca in 
Romania". 
Conducerea CCIR solicita Guvernului Romaniei sa renunte de indata la masurile de supraimpozitare si sa nu mute 
factura guvernarii asupra companiilor inregistrate in Romania si asupra angajatilor lor. 
Una dintre cele mai importante masuri anuntate marti de ministrul Finantelor, Eugen Teodorovici, vizeaza o "taxa 
pe lacomie" care sa se aplice, de la 1 ianuarie 2019, institutiilor financiar-bancare, in cazul in care ratele ROBOR la 
3 si 6 luni depasesc o anumita valoare. Autoritatile estimeaza la trei miliarde de lei impactul acestei masuri. 
De asemenea, Executivul are in vedere plafonarea pretului la gazele naturale din productia interna la 68 lei/MWh, 
pe o perioada de trei ani, pana in februarie 2022, dar si scaderea comisionului de administrare pentru Pilonul II de 
pensii de la 2,5% la 1% si retragerea unei persoana de la un fond de pensii, dupa minimum cinci ani de participare. 
In sectorul energetic, potrivit proiectului de act normativ, contributia baneasca perceputa de la operatori 
economici care desfasoara activitati in domeniul energiei electrice si termice va fi de 3% din cifra de afaceri 
realizata de acestia.  
(Sursa: Agerpres) 
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 Operatorii din telecomunicații: Măsurile propuse de Guvern vor afecta toți utilizatorii de internet, telefonie și 
servicii de televiziune 
Companiile Orange, Vodafone, Telekom - reunite în Asociația Operatorilor Mobili din România (AOMR) - și 
companiile RCS&RDS și UPC România precum și a cele peste 65 de firme reunite în cadrul Asociației pentru 
Comunicații Electronice din România (ACER), au adoptat o declarație de presă referitoare la proiectul OUG privind 
instituirea unor măsuri în domeniul investițiilor publice și a unor măsuri fiscal-bugetare, modificarea și 
completarea unor acte normative și prorogarea unor termene, afișat pe site-ul Ministerului Finanțelor Publice în 
data de 18 decembrie a.c. 
Declarație de presă a industriei de telecomunicații: 
Această declarație de presă reprezintă poziția companiilor Orange, Vodafone, Telekom - reunite în Asociația 
Operatorilor Mobili din România (AOMR) – și a companiilor RCS&RDS și UPC România precum și a celor peste 65 
de firme reunite în cadrul Asociației pentru Comunicații Electronice din România (ACER), referitoare la proiectul 
Ordonanței de Urgență privind instituirea unor măsuri în domeniul investițiilor publice și a unor măsuri fiscal-
bugetare, modificarea și completarea unor acte normative și prorogarea unor termene, afișat pe site-ul 
Ministerului Finanțelor Publice în data de 18 decembrie a.c. 
Modificările propuse introduc și majorează taxe la un nivel pe care îl apreciem excesiv și blocant pentru 
dezvoltarea rețelelor și serviciilor de comunicații electronice. Măsurile contravin cadrului legislativ european și 
național. Aceste taxe ar trebui să acopere doar valoarea costurilor administrative suportate de către Autoritatea 
de reglementare, respectiv valoarea drepturilor de utilizare a resurselor care se alocă. 
Adoptate în această formă, propunerile s-ar transforma într-o povară pentru întreaga industrie de telecomunicații 
din România și pentru toți utilizatorii de internet fix și mobil, telefonie fixă și mobilă și servicii de televiziune. 
Noile măsuri ar urma să se aplice în mai puțin de 2 săptămâni, fără o consultare prealabilă și fără o analiză de 
impact la nivelul consumatorilor, operatorilor și al pieței, în ansamblu. În plus, acest proiect de ordonanță de 
urgență ignoră multitudinea de alte taxe și contribuții pe care industria le datorează bugetului de stat. 
Dacă vor fi aplicate în forma propusă, aceste modificări vor genera un impact negativ major asupra activității 
operatorilor de telecomunicații. Întrucât comunicațiile electronice reprezintă un domeniu de bază al economiei, 
cu o contribuție importantă la activitatea celorlalte industrii, considerăm că efectul real al măsurilor luate va fi 
amplificat în cascadă, pe termen scurt, mediu și lung. 
În repetate ocazii, industria a susținut și a pledat pentru nevoia de predictibilitate și continuitate la nivelul politicii 
fiscale. Sectorul telecom are nevoie de un context stabil și predictibil pentru a putea continua să investească, să 
ofere servicii de calitate superioară la prețuri accesibile, să genereze locuri de muncă, să contribuie, prin taxele 
achitate ca angajator sau ca agent economic, la dezvoltarea economiei. 
Investițiile în telecomunicații, încurajate de un cadru favorabil, au propulsat acest sector printre primii 5 
contributori la PIB, dar în contextul configurat de aceste propuneri, investițiile și dezvoltarea 5G sunt puse sub 
semnul întrebării. 
În consecință, solicităm eliminarea din cuprinsul proiectului de Ordonanță de Urgență a prevederilor referitoare la 
sectorul telecomunicațiilor. 
(Sursa: Digi 24) 
 

        Primăria    Bucureşti   vrea   să   ridice   maşinile   staţionate   neregulamentar.   Cât   va   costa   recuperarea   maşinii   şi   cum   arată   actele   operaţiunii            
Primăria Bucureşti vrea să facă profit din ridicări! 
Pe site-ul Primăriei Bucureşti a fost publicat un proiect de hotărâre privind ridicarea, transportul, depozitarea si 
eliberarea vehiculelor stationate neregulamentar pe partea carosabila a drumurilor publice care fac parte din 
reteaua principala de strazi a municipiului Bucuresti. 
De această operaţiune se va ocupa Compania Municipală Managementul Transportului Bucureşti S.A., iar 
activitatea va avea loc 24 din 24 de ore. 
Proiectul de hotărâre este supus dezbaterii publice timp de 30 de zile lucrătoare, termenul fiind 8 februarei 2019. 
Cine va dispune ridicarea 
Constatarea contravenţiilor şi aplicarea sancţiunilor, precum şi dispunerea măsurii de ridicare se va face de către 
poliţiştii rutieri din cadrul Direcţiei Generale de Poliţie a Municipiului Bucureşti sau Secţiei Regionale de Poliţie 
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Transporturi Bucureşti ori de către poliţişti locali din cadrul Direcţiei Generale de Poliţiei Locală. Agenţii 
constantatori vor înregistra foto sau video zona staţionării vehiculului, consemnând aceasta în procesul verbal de 
constatare a contravenţiei şi dispun în scris aplicarea măsurii de ridicare printr-o Dispoziţie de Ridicare. 
Dispoziţia de ridicare conţine data, ora şi locul ridicării vehiculului, gradul, numele şi prenumele agentului 
constatator şi instituţia din care face parte, indicarea temeiului juridic referitor la norma încălcată, menţiuni 
privind înregistrarea foto sau video, menţiuni privind avariile vizibile pe vehicul, date privind numărul de 
înmatriculare/înregistrare şi marca vehiculului. 
Înainte de ridicare, agentul constatator va fotografia vehiculul şi va completa fişa privind starea vehiculului. 
Transportul la locul de depozitare nu se mai execută dacă, până la iniţierea lui, proprietarul sau utilizatorul 
vehiculului ridicat se prezintă şi este de acord cu suportarea cheltuielilor efectuate. În acest caz, se suportă doar 
contravaloarea operaţiunii de ridicare. 
Cât costă ridicarea 
Tariful ridicării este de 200 de lei pentru vehiculele cu masa totală maximă autorizată până la 5 tone, inclusiv. 
Peste această greutate, taxa ridicării este de 270 de lei. 
Tariful de transport al maşinii ridicate este de 150 de lei pentru vehiculele cu masa totală maximă autorizată până 
la 5 tone, inclusiv. Peste această greutate, taxa ridicării este de 200 de lei. 
Tariful de depozitare este de 150 de lei pe zi, calculată din momentul depozitării efective. Contravaloarea 
operaţiunii de depozitare se calculează pe intervale de 24 de ore, începând cu data şi ora depozitării, nefracţionat. 
Plata tarifelor de ridicare, transport şi depozitare se va efectua către operatorul activităţii, adică Compania 
Municipală Managementul Transportului Bucureşti. 
Cum s-au stabilit tarifele 
Pentru stabilirea tarifelor, au fost analizate tarifele practicate de alte unităţi administrativ Teritoriale, precum 
Primăria Sectorului 3, Iaşi, Constanţa, Cluj, Sibiu, Timişoara, Buzău şi Ploieşti. 
Etalon a fost planul tarifac practica de Primăria Sectorului 3, cu menţiunea că programul Companiei Municipale 
Managementul Transportului are ca scop nu doar decongenstionarea traficului din Bucureşti, ci şi obţinerea de 
profit. 
Ce maşini nu se ridică 
Ridicarea vehiculului nu se dispune sau, dacă a fost dispusă, nu se pune în executare sau încetează în cazul în care 
în vehicul este vizibilă prezenţa unor persoane. Conducătorul vehiculului este răspunzător dacă prezenţa unor 
persoane în vehicul nu este vizibilă cu ocazia ridicării. 
Nu se dispune ridicarea vehiculului aparţinând unei instituţii precum poliţiei şi pompierilor, jandarmeriei, poliţiei 
de frontieră, serviciului de ambulanţă sau medicină legală, protecţiei civile, Ministerului Apărării, unităţilor 
speciale ale Serviciului Român de Informaţii şi ale Serviciului de Protecţie şi Pază, Administraţiei Naţionale a 
Penitenciarelor din cadrul Ministerului Justiţiei, precum şi autovehiculele de serviciu ale procurorilor criminalişti 
din Ministerul Public. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Prima decizie a Alianţei Vestului. Măsurile se vor vota joi 
Primele măsuri luate pentru Alianța Vestului, formată recentă de cei patru primari liberali din Timișoara, 
Oradea, Cluj-Napoca și Arad. Alianța Vestului (AVE) aduce gratuitate pentru parcarea și transportul public în 
Timișoara celor ce vin din celelalte orașe. Și invers. 
Consilierii locali au ultimul cuvânt și tot ei decid dacă parcarea se va putea plăti de acum înainte și online, printr-o 
aplicație de mobil. 
La ședința de consiliu local care va avea loc joi, consilierii vor trebui să decidă dacă sunt de acord cu propunerile 
Executivului Primăriei Timișoara, două la număr: una pentru parcare și alta pentru transport public. 
Administrația Robu vrea ca orădenii, arădenii și clujenii care au abonament general de transport public în orașele 
lor să circule gratuit și la Timișoara. Este vorba numai despre abonamentele generale de transport public, nu se 
specifică nimic despre gratuități, scrie tion.ro. 
„Ca urmare a constituirii alianței între orașele Timișoara, Arad, Oradea și Cluj-Napoca – «Alianța Vestului», se 
consideră oportună inserarea unei prevederi prin care abonamentele generale pe mijloacele de transport în 
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comun din celelalte orașe semnatare, Cluj-Napoca, Oradea și Arad, să fie valabile pe raza municipiului Timișoara. 
Prevederea se aplică în condițiile în care municipiul Oradea, municipiul Arad și municipiul Cluj-Napoca adoptă 
hotărâri de consiliu prin care abonamentul general de pe raza municipiului Timișoara să fie recunoscut în aceste 
orașe”, se arată într-un proiect de hotărâre ce ajunge joi pe mesele aleșilor locali. 
Reprezentanții primăriei vor ca orădenii, clujenii și arădenii să aibă și parcare gratuită în Timișoara. Dar nu în zona 
zero a orașului. Aleșii trebuie să decidă dacă „abonamentul general de pe raza municipiului Oradea, municipiului 
Arad și municipiului Cluj-Napoca este valabil pentru parcarea pe raza municipiului Timișoara, cu excepția zonei 0 
(verde)”. Prevederea se va aplica în aceleași condiții ca și la transportul public: dacă celelalte orașe adoptă 
hotărâri de consiliu local prin care abonamentul general de pe raza Timișoarei să fie recunoscut în Oradea, Arad și 
Cluj-Napoca. 
Mai mult decât atât, consilierii locali vor introduce cu această ocazie și o nouă modalitate de plată a parcării, după 
ce reprezentanții Societății de Drumuri Municipale, care administrează sistemul Timpark, au reușit să pună la 
punct plata online. 
Primarii din Timișoara (Nicolae Robu), Oradea (Ilie Bolojan), Cluj-Napoca (Emil Boc) și Arad (Gheorghe Falcă) au 
semnat în 8 decembrie documentul de înființare a Asociației Vestului (n.r. AVE), asociație creată cu scopul de a 
dezvolta proiecte majore comune. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Undă verde de la Mediu pentru proiectul autostrăzii Pitești-Sibiu 
Agenția Națională pentru Protecția Mediului a publicat marți proiectul acordului de mediu pentru întreaga 
autostradă Pitești-Sibiu. 
Oficialii Companiei de Drumuri (CNAIR) spuneau în octombrie că publicarea acordului de mediu va dezvălui 
numele câștigătorilor la licitațiile pentru loturile 1 și 5 și scoaterea la licitație a celorlalte trei secțiuni. 
Proiectul acordului de mediu şi informaţiile relevante pentru luarea deciziei pot fi consultate la sediul Agenţiei 
Naţionale pentru Protecţia Mediului, precum și pe pagina de internet www.anpm.ro. 
Observaţiile și contestațiile publicului se primesc la sediul Agenţiei Naţionale pentru Protecţia Mediului în termen 
de 5 zile de la data publicării prezentului anunț. 
„Cât priveşte autostrada Sibiu - Piteşti, sunt convins că vă interesează subiectul, loturile 1 şi 5, după cum ştiţi, au 
fost licitate. Ele sunt în faza de evaluare. Nu pot fi comunicaţi câştigătorii încă, până când nu vom avea acord de 
mediu pentru întreg sectorul Sibiu - Piteşti. Este o cerinţă a Uniunii Europene de la care nu ne abatem. De 
asemenea, nu vom lansa sectoarele 2, 3 şi 4, până nu vom avea acordul de mediu”, spuneau în octombrie șefii 
CNAIR, potrivit Agerpres. 
Proiectul a fost împărţit în 5 secţiuni astfel: 

 Secţiunea 1 Sibiu – Boiţa; 
 Secţiunea 2 Boiţa – Cornetu; 
 Secţiunea 3 Cornetu – Tigveni; 
 Secţiunea 4 Tigveni – Curtea de Argeş; 
 Secţiunea 5 Curtea de Argeş – Piteşti. 

Proiectul acordului de mediu este disponibil aici. 
Care este traseul autostrăzii 
Autostrada Sibiu – Piteşti are ca punct de început intersecţia cu centura Sibiu, în zona localităţii Şelimbăr. Traseul 
traversează valea Oltului din partea nordică, până în apropierea localităţii Racoviţa, unde traseul intră pe valea 
Băiaşului. Traseul autostrăzii se desfăşoară în continuare în lungul văii Băiaşului, drumului judeţean DJ 703M şi 
drumului naţional DN 7D. 
Autostrada traversează localitatea Surdoiu, după care se apropie de DJ 703H. În continuare traseul se desfăşoară 
la vest de localitatea Sălătrucu, îndreptându-se spre Valea Topolog, în zona localităţii Văleni traseul autostrăzii 
intră pe Valea Topologului şi se desfăşoară în lungul acesteia la vest de localitatea Şuici și pe la vest de localitatea 
Tigveni şi traversează râul Topolog. 
Traseul părăseşte Valea Topologului, îndreptându-se spre dealul Momâia, se poziţionează la vest de municipiul 
Curtea de Argeş și traseul se continuă până la intersecţia cu DN 7 în zona Bascov. După intersecţia cu DN 7, traseul 
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se înscrie pe axul Centurii Piteşti unde se face legătura. Teritoriul străbătut prezintă o variabilitate ridicată a 
caracteristicilor de relief, începând cu prezența zonelor joase de șes, continuând cu întinderi de dealuri, văi, zone 
de luncă și zone mai înalte în apropierea versanților montani. 
În ceea ce privește componenta hidrografică, traseul autostrăzii intersectează două bazine hidrografice – Olt și 
Argeș- Vedea. Autostrada reprezintă un drum de clasă tehnică I, având amenajări și dotări necesare pentru 
asigurarea unor volume de trafic la viteze de circulație mari. 
Autostrada este proiectată cu elemente geometrice corespunzătoare unei viteze de trafic de 120km/h, iar pe 
secțiunile unde condițiile de relief permit se adoptă elemente care să corepundă vitezei de 140km/h. 
Profilul transversal al autostrăzii are în general lăţimea platformei de 26,00 m, incluzând partea carosabilă cu 2 
benzi de circulaţie pe sens, benzile de ghidaj câte două la fiecare sens de circulaţie, bandă mediană, bandă de 
staţionare de urgenţă pe fiecare sens, acostamente. 
În zona de munte, respectiv în defileul Oltului, pe o lungime de 10 km, respectiv între km 25+621-km 31+321 şi 
km 36+371-km 40+671 s-a adoptat profilul transversal cu lăţimea platformei de 23,50 m, incluzând partea 
carosabilă cu 2 benzi de circulaţie pe sens, benzile de ghidaj, câte două la fiecare sens de circulaţie, bandă 
mediană, bandă de staţionare de urgenţă pe fiecare sens, acostamente. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Comisia Europeană cere Statelor Unite să elimine vizele pentru toate ţările UE, inclusiv pentru România 
Comisia Europeană a reiterat, miercuri, apelul adresat Statelor Unite în sensul eliminării vizelor de călătorie 
pentru toate ţările membre ale Uniunii Europene, inclusiv pentru România. 
Comisia Europeană a prezentat miercuri un raport de evaluare asupra progreselor înregistrare în ultimele 12 luni 
în sensul obţinerii reciprocităţii regimului de vize în relaţia cu Statele Unite, în contextul în care, pentru Blocul 
comunitar, este singurul caz de nonreciprocitate. 
"Reciprocitatea în materie de vize este un principiu fundamental al politicii comune a vizelor în Uniunea 
Europeană, iar Comisia Europeană menţine angajamentul deplin de a obţine, ca prioritate, călătorii fără vize spre 
Statele Unite pentru toate ţările membre UE", informează Executivul Uniunii Europene. 
 "În acest scop, Comisia Europeană va continua acţiunile în relaţia cu Statele Unite, în coordonare cu cele cinci 
state membre ai căror cetăţeni încă au nevoie de vize pentru a călători în Statele Unite; procedura este orientată 
spre obţinerea de rezultate", precizează Comisia Europeană. 
Cetăţenii din cinci state membre UE - România, Bulgaria, Republica Cipru, Croaţia şi Polonia - au nevoie de vize 
pentru a călători în Statele Unite. Cetăţenii americani nu au nevoie de vize pentru a ajunge în Uniunea Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Restricții pentru europenii care merg să lucreze în Marea Britanie, după Brexit 
Europenii care merg să lucreze în Marea Britanie, după Brexit, vor fi tratați ca toți ceilalți lucrători veniți din orice 
alt colț al lumii, așadar vor avea nevoie de viză de lucru și de o ofertă de angajare. Prioritate vor avea cei cu înaltă 
calificare, indiferent din ce țară sunt. 
Sistemul de imigrație post Brexit nu impune plafonarea numărului de lucrători din afară, dar, în mod clar vor fi 
primiți mai puțini străini la muncă, pentru că noua politică este "britanicii au prioritate". Toți străinii vor avea 
nevoie de viză de lucru, deci inclusiv românii. 
Nu se pune însă problema introducerii vizelor pentru turiști sau alt tip de vizitatori. Mult-așteptatul document 
prezentat de guvernul de la Londra prevede, printre altele:  - un sistem unic de imigrație, bazat pe cunoștințele și 
pregătirea celor primiți să lucreze, indiferent de locul din care vin, țări UE sau din afara UE; libera circulație a forței 
de muncă din UE ia sfârșit în momentul ieșirii Marii Britanii din UE, 29 martie 2019, ora 23.00; lucrătorilor din UE li 
se va aplica același regim ca muncitorilor din țări non-UE, adică vor avea nevoie de viză de lucru și de garantarea 
unui salariu anual. E posibil ca acest salariu minim să fie de 30.000 de lire sterline pe an. 
Totuși, potrivit unei scheme temporare, lucrători din țări ale Uniunii vor putea veni în Marea Britanie, pentru 
maximum un an, însă să aibă dreptul să-și aducă familia sau să beneficieze de anumite fonduri publice. În Camera 
Comunelor, dezbaterile pe tema Brexit, se țin lanț, în condițiile în care, în acest moment, cel mai probabil va fi un 
divorț urât, fără un acord Londra-Bruxelles. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Conservatorii și opoziția laburistă au acum un nou motiv de ceartă, pe lângă Brexit. La finalul unui discurs furtunos 
al premierului Theresa May, liderul laburist al opoziției, Jeremy Corbyn, ar fi spus "femeie stupidă". Așa, cel puțin, 
i se citește pe buze - "stupid woman". Evident, cu referire la Theresa May. A început un întreg scandal, iar Corbyn 
a fost somat să-și ceară scuze. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Adunarea Generală a ONU a ratificat acordul global privind migraţia 
Adunarea Generală a Naţiunilor Unite a ratificat miercuri Compactul global privind Migraţia, acordul fiind aprobat 
cu 152 de voturi pentru, în timp ce cinci ţări, inclusiv SUA şi câteva state UE, s-au opus, informează agenţia de ştiri 
The Associated Press. 
Acordul reprezintă un efort de combatere a migraţiei ilegale care a transformat traficul de persoane într-o 
industrie globală. Imigranţii, care încearcă să fugă de sărăcia şi violenţa din ţările natale, sunt adesea transportaţi 
în condiţii precare, tranzacţionaţi între diferite reţele de trafic de persoane care extorchează bani de la ei, şi sunt 
supuşi abuzurilor din partea bandelor criminale şi autorităţilor din ţările prin care trec. 
Secretarul general al ONU, Antonio Guterres, a salutat adoptarea pactului declarând că acest compact oferă o 
platformă pentru cooperarea internaţională ce indică spre o cale de "acţiunea umană şi sensibilă care să fie în 
beneficiul ţărilor de origine, de tranzit şi de destinaţie, precum şi a imigranţilor". 
Guterres a afirmat anterior că "peste 60.000 de imigranţi au murit în timpul migraţiilor începând din 2000" şi a 
catalogat această pierdere de vieţi drept o "sursă de ruşine colectivă". 
Pe lângă SUA, adoptării compactului s-au mai opus Israelul, Cehia, Polonia şi Ungaria, iar alte 12 ţări s-au abţinut 
de la vot. 
Statele Unite şi alţi critici susţin că pactul, care însă nu are caracter obligatoriu, încearcă să "globalizeze" modul în 
care se gestionează migraţie în detrimentul suveranităţii ţărilor. 
Ministrul de externe al Ungariei, Peter Szijjarto, a avertizat adunarea că aprobarea acestui "compact dezechilibrat, 
părtinitor şi extrem de pro-migraţie" este o "greşeală gravă", adăugând că "migraţia este un fenomen periculos". 
Cu două zile mai înainte, Adunarea Organizaţiei Naţiunilor Unite (ONU) a ratificat Compactul Global pentru 
Refugiaţi, un acord ce vizează îmbunătăţirea accesului la educaţie şi servicii medicale pentru refugiaţi, singurele 
ţări care au votat împotriva aprobării documentului fiind Statele Unite şi Ungaria. 
ilippo Grandi, Înaltul Comisar ONU pentru Refugiaţi (UNHCR), a declarat atunci că cele două acorduri, cel privind 
migraţia, şi cel referitor la refugiaţi, au fost concepute să se "consolideze reciproc". 
(Sursa: Mediafax) 
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